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Letos bolje poslujemo 
Na podlagi podatkov, ki jih 

zbiramo pri delovnih organizaci
jah in rezultatov, ki nam jih po
sreduje Služba družbenega knji
govodstva ugotavljamo, da je po
slovanje kamniškega gospodar
stva v prvih štirih oziroma petih 
mesecih letošnjega leta ugodnej
še v primerjavi s preteklim le
tom. 

Kljub stalnemu pomanjkanju 
določenih vrst surovin in repro-
materialov ter visoki odpisanosti 
opreme je fizični obseg proizvod
nje porasel v prvih petih mesecih 
za 7,2% v primerjavi z lanskim 
enakim obdobjem, v primerjavi z 
lanskim poprečjem pa za 5,8%. 

Zelo velik porast fizične proiz
vodnje v letošnjih petih mesecih 
v primerjavi z lanskim obdobjem 
so dosegle Donit - T O Z D Ke-
mostik (IND 129), Eksperimen
talna tkalnica (IND 127), Tovar
na usnja Utok (IND 139) ter Ži
vilska industrija Eta (IND 115). 

V prvih petih mesecih letoš
njega leta so kamniške delovne 
organizacije izvozile za 1.213 mi
lijonov din blaga in storitev, kar 
predstavlja 46% realno večji 
izvoz v primerjavi z enakim ob
dobjem leta 1983. Izvoz na kon
vertibilno področje je znašal 
94% in le 6% na klirinško po
dročje. 

Največji izvozniki v občini Ka
mnik so Tovarna kovinskih izdel
kov Titan, Industrija pohištva 
Stol, Tekstilna tovarna Svilanit 
ter Tovarna usnja Utok, saj od
pade kar 76% celotnega izvoza 
na omenjene delovne organizaci
je. Uvoz opreme in repromate-
riala se je v prvih petih mesecih v 
primerjavi z lanskim obdobjem 
povečal za 126% in je znašal 740 
milijonov din. Od tega je bilo za 
uvoz repromateriala porabljenih 
93% sredstev, za uvoz opreme 
pa samo 7% sredstev. 

Kljub večjemu porastu uvoza 
je stopnja pokritosti uvoza z 
izvozom še vedno zelo dobra, saj 
znaša 164%. 

Organizacije združenoga dela 
s področja gospodarstva so na 
svojih žiro računih v prvih štirih 
mesecih letošnjega leta zabeleži
le 14.095 milijonov din prejem
kov (plačani prihodki), kar je za 
107% več kot v enakem lanskem 
obdobju. Izdatki so bili nekoliko 
višji in so v tem obdobju znašali 
14.311 milijonov din. V obrav
navanem obdobju jo bilo stanje 
sredstev na žiro računu 269 mili
jonov din, kar je za 11% več kot 
v lanskem letu. 

Med prejemki so se najbolj 
povečali prejeti krediti in posoji
la (IND 269) ter prejemki dose
ženi z indosiranjem menic (IND 
265), med izdatki pa so se naj
bolj povečala plačila za investici
je med uporabniki družbenih 
sredstev (IND 236) ter vrnjena 
posojila in odplačila kreditov 
(IND 194), precej pa so so pove
čali tudi izdatki za nabavo mate
riala ter davki od prometa proiz
vodov in storitev. 

Razmerje med kratkoročnimi 
in dolgoročnimi krediti se je v 

mesecu aprilu poslabšalo, saj so 
bili kratkoročni krediti višji za 
94% v primerjavi z lanskim apri
lom, dolgoročni krediti pa so se 
zmanjšali za 7%. 

Izplačila za investicije v osnov
na in trajna obratna sredstva so v 
prvih štirih mesecih znašala 374 
milijonov din, kar je za 148% 
več kot v lanskem enakem ob
dobju. Od tega je bilo namenje
nih 65,7% sredstov za gospodar
ske investicije, 19,5% za nego
spodarske investicije ter 14,8% 
za stanovanjsko dejavnost. 

Pri tem so bila sredstva O Z D 
In SIS s področja gospodarstva in 
negospodarstva udeležena 70%, 
krediti bank 26%, ter 4% drugi 
viri. 

Izplačani čisti osebni dohodki 
delavcev v občini Kamnik so se v 
obdobju januar-april 1984 po
večali za 40% v primerjavi z ena
kim obdobjem v lanskem letu. 

Na podlagi doseženih rezulta
tov v prvih štirih oziroma petih 
mesecih letošnjega leta ocenjuje
mo, da bomo dosegli oziroma ce
lo presegli določene cilje, ki smo 
si jih zastavili v letošnji resolu
ciji. 

N E V E N K A KANDUĆ 

Program prireditev v počastitev 
praznika občine Kamnik - julij 
1984 

NEDELJA, 1. julija: Državno prvenstvo ta
bornikov v orientaciji v Zavodu za usposablja
nje invalidne mladine Kamnik; ob 15. uri: Pro
slava 90-letnice Gasilskega društva Komenda in 
razvitje pionirskega gasilskega prapora v Ko
mendi 
SREDA, 4, julija ob 10. uri - Odkritje doprsne
ga kipa narodnemu heroju Jakobu Molku-Mo-
horju pri tovarni usnja v Kamniku; ob 11. uri -
Promenadni koncert Pihalne godbe Solidarnost 
Kamnik pod Malim gradom v Kamniku; ob 12. 
uri - Slavnostna podelitev nagrad in priznanj 
najboljšim tabornikom Jugoslavije v Z U I M Ka
mnik 
SOBOTA, 7. junija: ob 10. uri: Srečanje čebe
larjev in čebelarskih družin v Komendi ob 200-
letnici smrti P. P. Glavarja; pb 19.30: Revija 
pevskih zborov v kulturnem domu v Komendi; 
ob 20. uri: Revija folklornih skupin na trgu v 
Mostah 
NEDELJA, 8. julija: ob 14. uri: Kmečke igre 
koscev in grabljic v športnem parku v Komendi; 
ob 14. uri: Razvitje mladinskega gasilskega pra
pora v Mostah; ob 15. uri: Proslava v počastitev 
praznika KS Šmartno v Tuhinju pri spomeniku 
žrtvam fašizma v Gradišču 
NEDELJA, 15. julija: ob 9. uri: Veliki nagradni 
šahovski brzoturnir za prehodni pokal SO Ka

mnik v prostorih ŠK Komenda; Ob 14.30: Pro
slava 60-letnice Gasilskega društva Nevlje pri 
gasilskem domu na Vrhpolju pri Kamniku 
SOBOTA, 21. julija: ob 8. uri: Tekmovanje 
strelskih družin občine Kamnik za pokal KS v 
športnem parku v Komendi; ob 16. uri: Sreča
nje zdomcev in izseljencev v Kamniški Bistrici 
NEDELJA, 22. julija: ob 10. uri: Odkritje spo
minske plošče na prostoru nekdanje Vengusto-
ve hiše na Duplici 
SREDA, 25. julija: ob 18. uri: Odkritje razsta
ve - I. slovenska artilerijska brigada - v razsta
višču Veronika v Kamniku 
SOBOTA, 28. julija: ob 9. uri: Slavnostna seja 
občinske skupščine v dvorani K I N A D O M Ka
mnik; ob 9. uri: Tradicionalni turnir trojk v 
odbojki na odbojkarskem igrišču v Kamniku; 
ob 20. uri: Tradicionalni miting na Trgu prija
teljstva v Kamniku 
NEDELJA, 29. julija: ob 9. uri: Lovsko strel
sko temovanje za pokal občine Kamnik na L i 
povcu - Motnik 
OBČANI, Z UDELEŽBO 
NA PRIREDITVAH POČASTIMO 
NAŠ PRAZNIK! 

DRUŽBENOPOLITIČNE 
O R G A N I Z A C I J E 

IN SKUPŠČINA OBČINE K A M N I K 

Kako po ukrepih za odmrznite v cen 
Številni ukrepi ekonomske po

litike, Id so že in nekateri še bodo 
sprejeti, narekujejo okrepljeno 
aktivnost in tudi konkretizacijo 
nekaterih usmeritev v vseh obči
nah. Tako je tudi naš izvršni svet 
pripravil program ukrepov in ak
tivnosti v občini po uveljavitvi 
ukrepov za odmrznitev cen in fi
nančno konsolidacijo gospodar
stva ter uresničevanja nalog eko
nomske stabilizacije in ciljev go
spodarjenja v letošnjem letu. O 

Sprejem za učence in 
dijake 
Ob zaključku šolskega leta je bila 19. junija v dvorani nad 
kavarno Veronika priložnostna slovesnost, ki sta jo pripravila 
predsednik občinske skupščine Anton Ipavic In predsednik 
skupščine občinske izobraževalne skupnosti prof. Branko Bo
žič za najboljše osnovnošolce in dijake usmerjenega izobraže
vanja. Na sprejemu sta 146 učencem In 23 dijakom izročila 
knjižna darila, ki jih je, kot vsako leto, pripravna občinska 
izobraževalna skupnost Kamnik, Na sprejem niso bili povab
ljeni Je najboljši učenci in dijaki glede na učni uspeh, temveč 
tudi najbolj aktivni v razredni in šolski skupnosti. 

VERA MEJAČ 

dokumentu bo govora tudi na 
zborih občinske skupščine, iz 
njega preglejmo le nekatere po
membnejše predloge. 

V zvezi s politiko cen je izvršni 
svet sprejel dogovor o izhodiščih 
za določanje cen nekaterih proiz
vodov in storitev iz pritojnosti 
občine v tem letu. Skladno s tem 
dogovorom naj bi se 1. septem
bra stanarine povišale za 30 od
stotkov, cena vode 1.6. za 44 %, 
cena kanalščine s 1.7. za 29% in 
cena odvoza smeti s 1.7. za 31 
odstotkov. Cene kruha bodo us
klajene z novimi cenami moke. 
Izvršni svet je hkrati zadolžil pri
stojne skupnosti in organizacije 
za izdelavo programa selektivne
ga povečevanja cen, nadzora nad 
njimi in sankcioniranja kršite
ljev, o izvajanju politike cen pa 
naj bi tekoče razpravljali v zboru 
združenega dela občinske skup
ščine. 

Naslednji sklop ukrepov zade
va družbene dejavnosti, ki v tem 
letu razpolagajo z realno vsoto 
denarja. Zato naj bi zmanjšale 
materialne stroške do te meje, da 

ne bodo ogroženi možno rast 
OD. Preverjanje programov naj 
bi jih razbremenilo obveznosti, 
ki niso vezane na osnovno dejav
nost, vse O Z D pa morajo preve
riti tudi organizacijo dela ter ka
drovsko zasedbo in sprejeti 
ustrezne ukrepe. Strokovne služ
be morajo tudi preveriti svojo 
organiziranost ter predlagati ra
cionalnejše rešitve svoje organi
ziranosti, na osnovi analiz pa mo
rajo predlagati tudi rešitve za de
javnosti, kjer predstavljajo ma
terialni stroški v strukturi porabe 
velik delež, in sprejeti ukrepe, da 
v danih možnostih zagotovijo 
kvalitetno izvajanje svojih pro
gramov. 

V ta sklop sodi tudi samopri
spevek. Izvršni svet je za razpra
vo predlagal tri variante: po prvi 
naj bi se vsem porabnikom sa
moprispevka zmanjšali predvide
na sredstva za 30 odstotkov, po 
drugi naj bi tolikšno zmanjšanje 
veljalo le za programe, ki jih še 
niso začeli izvajati, po tretji naj 
bi ostala višina samoprispevka 
nespremenjena. 

Ukrepe in aktivnosti za finanč
no konsolidacijo morajo izvajati 
predvsem organizacije združene
ga dela. Zanimivi so še predlogi 
za zmanjšanje obveznosti gospo
darstva v tem letu. Poleg 10% 
zmanjšanja davka iz dohodka 
tozd in DS in ukinitvijo prispev
ka za solidarnost, kar je zajeto v 
ukrepih slovenskega izvršnega 
sveta, naj bi se za 10% zmanjšal 
obseg sredstev za kolektivno ra
bo, za 15% prispevek za zakloni
šča, za 10% prispevek za varstvo 
okolja, 10% prispevek za pospe
ševanje konvertibilnega izvoza, 
10% prispevek za delovanje si-
seot. Ža 25% bo zmanjšan pri
spevek za solidarnost iz O D za
poslenih (prejemniki pokojnin 
pa ga ne bodo plačevali), z 10% 
zmanjšanjem SSP pa naj bi pri
dobili nekaj sredstev za poveča
nje čistih osebnih dohodkov. 
Predvidene so še nekatere ra
zbremenitve, na primer članari
ne, plačila bančnih storitev, zava
rovalne premije, prispevek za 
stanovanjsko gradnjo iz ČD, v 
združenem delu pa naj bi za 1,5 
odstotka zmanjšali vse material
ne potroške. 

O ukrepih našega izvršnega 
sveta sta na skupni seji razprav
ljali predsedstvi občinske konfe
rence S Z D L in občinskega sindi
kalnega sveta in predlagali, naj 
delegati na sejah zborov skupšči
ne program ukrepov in aktivnosti 
sprejmejo kot akcijsko usmeri
tev. 

Dokument opredeljuje tudi 
smeri in urejanje razmer na po
sameznih področjih družbenih 
dejavnosti. Nosilci nalog znotraj 
SIS (strokovne službe, skupščine 
SIS, delavci v izvajalskih organi
zacijah) bodo morali dograditi in 
konkretizirati opredelitve v sme
ri selektivnega obravnavanja po
sameznih programov in prestruk
turiranja znotraj družbenih de-

• Prejšnji teden je bila tudi seja 
občinskega komiteja ZKS Ka
mnik, na kateri so obravnavali 
poslovanje kamniškega gospo
darstva v prvih petih mesecih in 
pri tem pozornost namenih" tudi 
ukrepom za razbremenitev go
spodarstva In aktivnostim m 
ukrepom po odmrznitvi cen. Na 
osnovi zaključkov 11. seje CK 
ZKS pa so sprejeli tudi doku
ment o uveljavljanju in razvoju 
političnega sistema socialistične
ga samoupravljanja v občini. 

javnosti, nikakor pa ne z zmanj
ševanjem amortizacije in osebnih 
dohodkov zaposlenih v družbe
nih dejavnostih. Ustrezna orga
niziranost, racionalizacija, poslo
vanja, kakovost storitev so tistr 
notranje rezerve, ki omogočajo, 
da tudi na področju družbenih 
dejavnosti dosežemo zastavljene 
cilje. 

Predsedstvi sodita, da je treba 
takoj izdelati strokovne in poli
tične ocene o organiziranosti sis 
družbenih dejavnosti in material
ne proizvodnje ter njihovih stro
kovnih služb. Pri tem je treba 
upoštevati resnično uveljavljanje 
svobodne menjave dela, učinko
vitost delegatskega sistema in ra
cionalnost strokovnih služb. 

V zvezi s predlagano usmeri
tvijo, da morajo v združenem de
lu čimprej pripraviti spremembe 
v delitvi osebnih dohodkov, ki bi 
delavcem z najnižjimi O D zago
tavljale tolikšen OD, da ne bi 
potrebovali socialnih pomoči, sta 
predsedstvi opozorili na nevar
nost uravnilovke. Ponovno sta se 
zavzeli za dograjevanje sistema 
nagrajevanja po delu in rezulta
tih dela, upoštevajoč pri tem 
realno rast dohodka organizacije 
združenega dela. , 

Vseh nakopičenih težav očitno 
ne bo mogoče rešiti s cenovno 
politiko. Zato bodo morale O Z D 
temeljito analizirati možnost za 

.zmanjševanje vseh oblik stro
škov. V tem smislu je treba prou
čiti predlog IS, da se cene komu
nalnih storitev povišajo do naj
višje možne meje ob dejstvu, da 
ni nobenih podatkov o stroških, 
ki narekujejo tako povečanje cen 
vode, kanalščina, odvoza smeti 
itd. Ni sprejemljivo, da bi pri 
prek cene za vodo zbirali denar 
za druge namene. Tudi argu
ment, da ima naša občina nižjo 
ceno vode od drugih občin, ni 
sprejemljiv. 

K predlaganim variantam sa
moprispevka bi bilo treba poja
sniti posledice, ki bi jih imelo 
sprejetje posamezne variante za 
programe KS ki družbenih de
javnosti, ki so v teku. Pojasniti je 
treba, katere naloge iz teh pro
gramov je mogoče odložiti, kate
rih pa ne, ker bi nastala določena 
materialna škoda itd. V tem smi
slu naj bi IS pripravil informacijo 
o poteku gradnje 1. faze zdrav
stvenega doma, o doslej porab
ljenem denarju in o višini sred
stev, ki bodo potrebna za dokon-

v čanje prva faze. Ker morajo od
ločitev o spremembi programa 
krajevnega samoprispevka spre
jeti občani na referendumu in ne 
organ, ki je sprejel sklep o uved
bi samoprispevka, naj bi IS in 
strokovne službe temeljito prete
htale vse posledice predlaganih 
rešitev. 

Program ukrepov mora priti 
do slehernega občana in delavca, 
vsi morajo biti tudi seznanjeni z 
vsemi posledicami, ki iz tega pro
grama izhajajo. 



OD VSEPOVSOD Ob sprejemu srednjeročnega 
• Manj lastnega denarja za naložbe 

L J U B L J A N A - Osnovno načelo pri odločanju za nove naložbe naj 
bi bila količina lastnega oziroma združenega denarja. Podatki o 
naložbah v slovenskem prostoru v času od lanskega septembra pa do 
konca letošnjega marca kažejo, da je bilo za naložbe porabljeno le 
35,5 odstotka lastnega denarja, kar je manj kot v razdobju od 
lanskega marca do septembra lani (tedaj je bilo lastnega denarja v 
naložbah 43 odstotkov). Kot ugotavlja v svoji redni polletni anketi 
SDK, so se v Sloveniji do konca marca lotili na novo 726 naložb, ki 
bodo po predračunih stale nekaj več kot 27 milijard dinarjev. 

• Manjši zunanjetrgovinski primanjkljaj 
L J U B L J A N A - V letošnjih petih mesecih je Jugoslavija uvozila za 

nekaj več kor 557 milijarde dinarjev; to je za tri odstotke več kot v 
enakem obdobju lani, izvozila pa je za približno 459 milijarde 
dinarjev, kar je osem odstotkov več. Razlika med uvozom in izvozom 
kaže, da je znašal letošnji petmesečni jugoslovanski zunanjetrgovin
ski primanjkljaj 61,60 milijarde deviznih dinarjev in je bil kar za 25 
odstotkov manjši kot v lanskih petih mesecih. Slovenski petmesečni 
presežek izvoza nad uvozom znaša 3,86 milijarde deviznih dinarjev. 

• Na leto umre 12 tisoč novorojenčkov 
B E O G R A D - V povprečju umre v Jugoslaviji vsako leto 12 tisoč 

dojenčkov, kar je po mnenju nekaterih previsoka številka. Kot so 
menili na sestanku komisije za zdravstveno zaščito matere in otroka, 
umrljivosti dojenčkov ne bo mogoče zmanjšati, če ne bodo natančno 
ugotovili, zakaj je otrok umrl. Skrb zbujajoče je predvsem to, da se je 
lani v vsej državi prvič po dveh desetletjih število umrlih dojenčkov 
povečalo. 

• Velik izvoz, toda tudi uvoz 
L J U B L J A N A - Statistični podatki o konvertibilnem izvozu v prvih 

petih letošnjih mesecih kažejo, da so posamezne republike in pokra
jini dosegli različno uspehe na tem področju. Kot ugotavlja zvezni 
zavod za statistiko, je v tem obdobju Črna gora povečala svoj 
konvertibilni izvoz za 85 odstotkov, Vojvodina za 52, Kosovo za 49, 
Slovenija za 20, B iH za 19, v Srbiji za tri, na Hrvaškem za devet in v 
Makedoniji za 18 odstotkov. Ti podatki dokazujejo, da je Slovenija v 
primerjavi s Hrvaško in Srbijo v tem obdobju že dosegla letno 
načrtovano raven konvertibilnega izvoza (predvsem v tiste države, ki 
zaradi obsega svoje zunanjetrgovinske menjave najbolj vplivajo na 
to, kakšni bodo naši rezultati). Sicer pa se je ves jugoslovanski 
konvertibilni izvoz v tem obdobju povečal za slabih 16 odstotkov. 
Vendar je pomembno in skrb zbujajoče tudi to, da so v tem času 
nekatere republike (predvsem Črna gora in Vojvodina) močno pove
čale nakupe na teh trgih. 

• Pol milijona ton nafte iz Vojvodine 
NOVI S A D - Vsako domače nahajališče nafte je spričo stalnih 

težav pri oskrbi z naftnimi derivati še toliko pomembnejše. Zato je 
razveseljiva novica, da so na naftnih poljih v Vojvodini v prvih petih 
mesecih načrpali skoraj pol milijona ton nafte, ki jo bodo predelali v 
rafinerijah v Pančevu in Novem Sadu. 

družbenega plana 
(za obdobje 1981-1985) 

Prve priprave za sprejem družbe
nega plana Kamnik so se pričele že 
v 1981. letu. Družbeni plan naj bi 
nadomestil veljavni novelirani ur
banistični program območja obči
ne. Prvi koraki so bili napravljeni z 
namenom sprejeti dolgoročni druž
beni plan, ki bi služil kot osnova za 
nadaljnjo urbanistično planiranje v 
urbanem prostoru občine. 

Priprave so se zavlekle, zasti us
klajevanje prostorskih zahtev po 
krajevnih skupnostih. Vseskozi so, 
zaradi dejstva, da družbni plan po
leg družbenoekonomskega razvoja 
in prostorskega dela vsebuje tudi 
kmetijski del, sodelovali predstav
niki za kmetijstvo odgovornih 
služb. 

Ker so bili razvojni programi 
vseh nosilcev planiranja usmerjeni 
izključno v srednjeročno plansko 
obdobje, je izvršni svet skupščine 
občine Kamnik odločil, da se sprej
me le srednjeročni družbeni plan. 
Odločitev je bila pravilna, saj je bil 
na koncu leta 1982 sprejet inter
ventni zakon o zaščiti kmetijskih 
zemljišč pred spreminjanjem na
membnosti, ki je posegom v prostor 
postavil ostre omejitve in za nekaj 
časa zavrl izdajo lokacijskih dovo
ljenj. 

Ponovno se je pričel usklajevalni 
postopek. Hkrati je bila izvedena 
tudi kategorizacija zemljišč, ki je z 
osmimi kategorijami razdelila zem
ljišča po možnostih njihove rabe za 
kmetijsko proizvodnjo, upošteva
joč njihovo sedanjo rabo in njihove 
naravne danosti. 

Družbeni plan je bil dan v javno 
razpravo, ki jo je zelo uspešno vo
dila SZDL po krajevnih skupno
stih, delovnih organizacijah in druš
tvih. Razprava je zajela vse občane, 
saj je družbeni plan tangiral skoraj 
vsakogar. V javni razpravi so žal 
prevladovali zasebni interesi in že
lje, ponekod so se tem posamezni

kom uklonile celo krajevne skup
nosti, namesto da bi sledile skup
nim interesom. 

Z velikim zadovoljstvom in odo
bravanjem je bila sprejeta široka 
zaščita kmetijskih zemljišč, ki jo je 
družbni plan ponujal; po družbe
nem planu je za kmetijstvo na novo 
pridobljenih čez dva tisoč ha kme
tijskih zemljišč. 

V zadovoljstvo večine so zbori 
občinske skupščine sprejeli akt, ki 
smo ga vsi dolgo pogrešali. Stro
kovno proučitev usklajenosti druž
benega plana z dogovorom o teme
ljih družbenega plana SR Slovenije, 
za obdobje 1981-1985 in zakonom 
bo izvajala posebna revizijska ko
misija pri republiškem komiteju za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano. 

In kaj smo z družbenim planom 
pridobili? 

Upravni organ, pristojen za izda
jo lokacijskih dovoljenj, je dobil 
možnost za speljavo lokacijskih po
stopkov. 

Opredelili smo se, da nekaj hiš, 
ki so bile v mestu namenjene ruše
nju, ohranimo. Tako bo v starih 
Viatorjevih garažah na Fužinah Tr
govsko podjetje Kočna organiziralo 
servis za kmetijske stroje, prodajo 
kmetijskih strojev in avtopralnico. 

Bivši gasilski dom bo Komunalno 
podjetje preuredilo v pokrito tržni
co, po idejnih rešitvah, ki jih je 
izvršni svet SO Kamnik že pridobil 
na osnovi javnega natečaja. 

Hišona Kidričevi 35, na vhodu v 
staro niestno jedro, že preureja Ek
sperimentalna tkalnica v bodočo 
butično trgovino, mimo katere bo 
šla povezovalna ulica med starim 
mestnim jedrom in Novim trgom. 

V najkrajšem času bo potrebno 
uskladiti ali na novo izdelati nekaj 
prostorskih izvedbenih aktov. 

Med prvimi prostorskimi izved
benimi načrti bodo sprejeti: 

- zazidalni načrt za predelavo 

Melioracije in komasacije 
v Mostah, Križu in Komendi 

Ideja o melioraciji zamočvirje
nih oziroma vodno neurejenih 
zemljiščih se uresničuje. 

Marca so se začela melioracij
ska dela. V tem kratkem času je 
izvršen posek dreves, izkopani so 
štori in v celoti melioracijski jar
ki, velike količine zemlje je bilo 
odpeljane v depresije oziroma v 
staro strugo Tunjice. Pod vasjo 
Križ so v celoti izkopani meliora
cijski jarki razen enega, v katere
ga se zliva največ meteorne vode. 
Od tu bo zemlja odpeljana v sta
ro strugo in druge depresije. 
Odvečna zemlja bo splanirana v 
tankem sloju (10 cm) ob melio
racijskih jarkih. Z izkopom vseh 
melioracijskih jarkov in z odvo
zom in zravnanjem zemlje oziro
ma zasutjem depresij bodo zem
ljišča pripravljena za polaganje 
drenažnih cevi, kar bo izvršeno 
jeseni, po izsušitvi zemljišč. Dre-
nažne cevi bodo položene na raz
daljo 18 m, 25 m in 35 metrov. V 
jeseni bodo torej v celoti izvrše
na melioracijska dela. Tedaj bo
do dokončani še propusti čez me
lioracijske jarke in delno poljske 
poti. 
Istočasno se že pripravlja koma
sacija. Z izkopi jarkov, ki po na
ravnih zakonitostih morajo pote
kati po najnižjih višinskih točkah 

zaradi odtoka površinskih voda, 
so se porušile lastniške meje in 
drugo, zato je treba odstopanja 
odpraviti s komasacijo. S koma
sacijo oziroma zložbo zemljišč se 
bo zmanjšalo število parcel; par
cele bodo optimalne oblike za 
smotrno uporabo sodobne kme
tijske mehanizacije in izvajanje 
agrotehničnih ukrepov, na vsako 
parcelo bo dostop z javne poti v 
vseh vremenskih razmerah, zdru
žene bodo parcele,istega gospo
dinjstva (članov družine), mini
malne bodo možnosti za spore 
glede posestnih meja, ker bodo 
le-te ravne in na zemljišču ne
dvoumno določene. 

Sedaj se že pripravlja zasnova 
ureditve komasacijskega območ
ja. Geodetski zavod SR Sloveni
je bo pripravil tehnično doku
mentacijo zasnove ureditve ko
masacijskega območja in odloč
bo, iz katere bo razvidno, kje bo 
potekala meja kamasacijskega 
območja, imenovani bodo člani 
komasacijske komisije. V zasno
vi bo razvidno: nameravani me
lioracijski in drugi prostorski po
segi na komasacijskem območju, 
razporeditev zasebnih zemljišč, 
bodoča namembnost zemljišč in 
podobno. Udeleženci in drugi 
zainteresirani bodo lahko v času 
enomesečne razgrnitve zasnove 

komasacijskega območja predla
gali spremembe in dopolnitve. 
Temu sledi v komasacijskem po
stopku preveritev in potrditev 
posestnega stanja pred komasa
cijo in vrednotenje zemljišč s 
strani udeležencev komasacije. 
Vsak lastnik, uporabnik je po
vabljen, da pregleda, če so vsa 
njegova zemljišča na komasacij
skem območju navedena v se
znamu in če je vrednotenje nje
govega in drugih zemljišč pravil
no izvršeno. Ob tej priložnosti 
udeleženec komasacije pove, kje 
želi imeti zemljišče po končani 
komasaciji. Na podlagi posredo
vanih želja in upoštevanju načel 
o obliki, legi in velikosti parcel, 
ki omogočajo smotrno obdelavo, 
se izdela predlog projekta razde
litve zemljišč, ki se za 30 dni 
razgrne za javni vpogled v pro
storih krajevne skupnosti. Pravi
ca in dolžnost udeleženca koma
sacije je, da si projekt ogleda in 
če je mnenja, da je po projektu 
dodeljenem zemljišču kakor koli 
oškodovan predlaga spremembo 
projekta. Odbor komasacijskih 

udeležencev in pristojna koma
sacijska komisija razpravlja o 
sprejetih predlogih sprememb in 
upravičene predloge tudi upošte
va. Na podlagi tako dopolnjene
ga projekta razdelitve zemljišč 
izda pristojna občinska komisija 
odločbo o razdelitvi zemljišč in 
povabi udeležence na prevzem 
zemljišč. Po pravnomočnosti od
ločbe poskrbi komisija za vpis 
novega stanja v zemljiškem kata
stru in zemljiški knjigi. Z vpisom 
v zemljiško knjigo in sklepom so
dišča, da je prepis zemljiške par
cele izvršen na lastnika, je koma
sacijski postopek končan. 

Vsi udeleženci komasacije 
imajo pravico sodelovati pri na
črtovanju ureditve • komasacij
skega območja, pri vrednotenju 
in razdelitvi zemljišč. Zaključek 
komasacije je predviden v zim
skem času, tako da bi naslednjo 
pomlad lahko vsak svojo novo 
parcelo obdeloval. Kako hitro bo 
izvedena komasacija je še zlasti 
odvisno od samih udeležencev 
komasacije. 

A N T O N D E M J J Z E S 

OBVESTILO! 
Tovariši hord! 
Delovni ljudje in občani Maribora pripravljajo ob 4. juliju -
dnevu borca osrednjo proslavo pod skupnim naslovom ŠTA
J E R S K A V BOJU. Namenjajo jo borcem in aktivistom Štajer
ske, še posebej pa 40-letnici pohoda slavne XIV. divizije. 
Proslava bo v sredo, 4. julija 1984 ob 11. uri v dvorani Tabor v 
Mariboru. 
Slavnostni govornik na proslavi bo tovariš Andrej M A R I N C , 
predsednik C K Z K S . 
Veseli bodo obiska borcev! 

OBČINSKI O D B O R Z Z B N O V 
K A M N I K 

Nosi kresničko! 
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu občine 

Kamnik ugotavlja, da akcija »NOSI KRESNIČKO« pri udele
žencih v cestnem prometu (pešcih) ni naletela na pričakovan 
rezultat. 

Ponovno opozarjamo pešce, da skladno z 2. odstavkom 49. 
člena Z V C P pešci med hojo po cesti zunaj naselja ponoči in ob 
zmanjšani vidljivosti M O R A J O nositi na vidnem mestu 
ustrezna odsevna telesa (kresničko). To določilo velja že od 
20. februarja 1984 (Člen 183. ZVCP) . Skladno z navodili je 
Postaja milice Kamnik do sedaj pešce le opozarjala. S 1. 7. 
1984 bodo miličniki začeli tudi ukrepati zoper vse, ki se ne 
bodo ravnali skladno z drugim odstavkom 49. člena Z V C P . 

Nošenje kresničke ponoči in ob zmanjšani vidljivosti bi
stveno prispeva k boljši in pravočasni vidnosti pešca, s tem pa 
tudi k večji varnosti pešcev. 

SPV 

kalcita v Stahovici, kjer so vse razi
skave pokazale, da je edina smotr
na lokacija na starem mestu, 

- zazidalni načrt v Novem trgu, 
kjer bo iz že sprejetega zazidalnega' 
načrta izločen južni del,. 

- zazidalni načrt industrijske co
ne med Kamniško Bistrico in ob
voznico, za postopno preselitev To
varne usnja Kamnik, 

- zazidalni načrt za tovarno Stol 
in Fructal, saj je tovarna Fructal s 
svojo 1. fazo komaj na začetku svo
jega razvoja in povsem nesmiselno 
bi bilo, da se jim zavre nadaljnji 
razvoj. Zato so tudi delegati vseh 

treh zborov sprejeli sklep, da se 
zemljišče, namenjeno za njihov 
razvoj, opredeli kot siva cona in da 
v ponovno proučitev republiški re
vizijski komisiji, 

- za nadalnji razvoj velike plani
ne bo potrebno pripraviti prostor
ske ureditvene pogoje, itd. 

Z družbenim planom smo prido
bili akt, ki nas bo usmerjal po de
mokratično začrtani poti, služil bo 
za oporo srednjeročnemu planu 
1985-1990, ki pa ga bomo gradili 
že na osnovah dolgoročnega plana. 

Komite za urejanje prostora in 
varstvo okolja občine Kamnik 

2. 

3. 

DELITEV BONOV ZA 
OBDOBJE JULIJ -
AVGUST -
SEPTEMBER 1984 

Delitev bonov za registrirana motorna vozila, neregistri
rana in neevidentirana motorna vozila ter kmetijske stroje bo v 
naslednjih K R A J E V N I H SKUPNOSTIH: 

1. V krajevnem uradu Motnik za krajane KS Motnik in KS 
Špitalič 
V krajevnem uradu Laze za krajane KS Tuhinj, KS 
Šmartno in KS Sela in KS Pšajnovica 
V zadružnem domu Srednja vas za krajane KS Srednja vas 
in KS Sela 
V kino D O M K A M N I K za krajane KS Kamnik-Center, 
KS Mekinje in KS Tunjice 
V gasilskem domu S T R A N J E za krajane KS Kam. B i 
strica, KS Godič in KS Črna 
V srednješolskem centru Rudolfa Maistra K A M N I K za 
krajane KS Novi trg, KS Nevlje ter KS Vranja peč 
V prostorih S K G K A M N I K za krajane KS Zaprice in KS 
Perovo 
V kino D O M D U P L I C A za krajane KS Duplica 

9. V kulturnem domu ŠMARCA za krajane KS Šmarca in 
KS Volčji potok 
V krajevnem uradu K O M E N D A za krajane KS Ko
menda, KS Moste in KS Križ 
V prostorih OBČINE K A M N I K Z A SAMOSTOJNE 
O B R T N I K E 
V prostorih KS P O D G O R J E za krajane KS Podgorje 
V prostorih C E N T R A Z A SOCIALNO D E L O Titov trg 
za invalidne osebe 

O Z D : 
za registrirana motorna vozila v občini Kamnik, dne 27. 6. 
1984 

1. v prostorih D O STOL 
2. v prostorih D O T I T A N 
3. v prostorih D O SVILANIT 
4. v prostorih D O E T A 
5. v prostorih SGP G R A D I T E L J 
6. v prostorih D O U T O K K A M N I K 
7. v prostorih DO A L P R E M K A M N I K 
8. v prostorih D O M E N I N A K A M N I K 

DELITEV BONOV 
1. KS: 28., 29. 6. 1984 
2. O Z D : 27. 6. 1984 
od 9. do 19. ure * 

OPOZORILO 
Lastniki motornih vozil dvignejo bone na veljavno prometno 

dovoljenje za vozila, ki so registrirana v občini Kamnik, za 
neregistrirana vozila in stroje pa na podlagi računa, garancij
skega lista ali drugega dokumenta, s katerim dokažejo lastniš
tvo. 

Upravičenci, ki nimajo navedenih dokumentov in so do 
sedaj dvigali bone na podlagi lastne izjave (listkov) lahko 
dvignejo bone samo v svoji KS in z listkom, na katerem je že 
vtisnjena štampiljka prejšnjih delitev. 

Upravičence do bonov ponovno opozarjamo, da bone dvig
nejo na delilnih mestih po KS in O Z D v navedenih terminih, 
ker bo upravni organ za notranje zadeve v bodoče praviloma 
bone izdajal samo vsako prvo sredo v mesecu. 

Podrobnejše informacije dobite na oddelku za notranje za
deve občine Kamnik. 
O D D E L E K Z A N O T R A N J E Z A D E V E OBČINE K A M N I K 

7. 

8. 

10. 

11. 

12. 
13. 

SREČANJE IZSELJENCEV IN 
ZDOMCEV V KAMNIŠKI BISTRICI! 
Slovenska izseljenska matica, podružnica Kamnik-Domžale tudi le
tos vabi izseljence in zdomce na prijetno srečanje pri planinskem 
domu v Kamniški Bistrici v SOBOTO, 21. julija 1984. ob 16. uri. 
Srečanje sodi v niz proslav ob občinskem prazniku Kamnika. 
Vabimo vse, ki bodo ob tem času na obisku svojcev in svojega kraja, 
da pridejo v lepi planinski kot pod Kamniškimi planinami - saj 
prijetnejšega okolja ni nikjer drugod. Srečali oste prijatelje in 
znance, se poveselili in kramljali o marsičem. 
PRIJETNO BO, KORISTNO in R A Z V E D R I L I SE BOSTE! 

P. K. 

Svet krajevne skupnosti Šmartno in OO ZSMS vabita kra
jane in ostale občane na praznovanje krajevnega praznika, v 
nedeljo 8. julija 1984 ob 15. uri v Gradišču pri spomeniku 
žrtvam NOB. Se posebej so vabljeni svojci padlih. 



Spominsko obeležje 
Jakobu Molku-Mohorju 

Jakob-Molk Mohor - roj. 20. 
7. 1914 na Petkovem, SO Loga
tec. Bil je izučen usnjar, pred 
vojno zaposlen v Kamniku pri 
Knafljiru. Že pred vojno je bil 
član Partije. Organizirano je so
deloval pri vstaji julija 1941 in to 
noč odšel v NOB. Po razbitju 
Rašiške čete, oz. umiku te čete je 
odšel čez mejo v Dolomite in od 
tam v Cankarjev bataljon ter se 
udeležil Dražgoške bitke. 

Po Dražgoški borbi sta bila po
slana z Blejcem Matijo-Matev-
žem z 12 borci nazaj na kamniški 
teren. Postal je komisar Kamni
ške čete. V juniju 1942, ko je bil 
ponovno formiran Kamniški ba-

Delovni kolektiv tovarne usnja 
Utok Kamnik in občinski odbor 
ZZB NOV Kamnik vabita vse 
delovne ljudi in občane občine 
Kamnik, na odkritje doprsnega 
kipa narodnemu heroju Jakobu 
Molku-Mohorju, ki bo na dan 
borca, 4. julija 1984, ob 10. uri v 
Kamniku, v Parmo vi utid, poleg 
tovarne usnja. 
— 1 

taljon, je postal njegov komisar 
in je ostal na tem položaju vse do 
formiranja brigade »Slavka Slan-
dra« 6. avgusta 1943. Ko se je 
brigada 30. septembra 1943 vr-

Konec obdobja -
kako naprej 

Vse kar se je dogajalo ob smrti 
generalnega sekretarja italijan
ske komunistične partije (KPl) 
Enrica Berlinguerja je bila ob 
vsej osebni in tudi sg/ošni tragiki 
svojevrstna manifestacija ugleda 
te stranke in ideje pri naših sose
dih. Naj ne bo fraza trditev, da je 
Beriinguer užival ugled tudi pri 
svojih nasprotnikih ne zgolj zara
di osebne poštenosti, pač pa tudi 
zaradi modrosti, ki jo je izpriče
val kot vodja ene izmed najmoč
nejših komunističnih partij na 
Zahodu. Toda vprašanje ostaja: 
koliko in kako bodo italijanski 
komunisti po tej izgubi uspeli ob
držati svojo politično fizionomi
jo, ki se je kazala v nekakšnem 
političnem partnerstvu in ki v 
Zahodni Evropi in sicer v svetu 
nima primera?! 

Jasno je, da je vedno težko 
nadomestiti človeka, ki je dolga 
leta uspešno vodil neko gibanje. 
Beriinguer je bil nedvomno po
membna osebnost, »znan« po 
zgodovinskem kompromisu za 
notranjo italijansko rabo, in po1 

tako rekoč radikalnem prelomu s 
Sovjetsko zvezo, kot nekakšnim 

centrom komunističnega svetov
nega gibanja. Zgodovinski kom
promis kot nekakšen kontrakt 
med najmočnejšimi italijanskimi 
političnimi strankami je z leti ne
koliko obledel (kar je treba pri
pisati notranjepolitičnim razme
ram v Italiji, ne pa moada Beriin
guer jevi nesposobnosti ali omah
ljivosti), medtem ko je odnos do 
SZ vedno temeljil na principu sa
mostojnosti in suverenosti. Seve
da je ob tem nemogoče pozabiti 
na idejo evrokomunizma, katere 
pomemben tvorec je bil Beriin
guer, a je prav tako zatonila ne
koliko v pozabo zaradi specifič
nih notranjih zahtev nekaterih 
najpomembnejših zahodnoe
vropskih komunističnih partij. 

Čeprav je vodstvo KPI takoj 
po sekretarjevi smrti zatrdilo, da 
je pač navajeno delati kolektivno 
in da »s prevzemom oblasti« ne 
bo večjih težav, je vendarle bolj 
ali manj odprto vprašanje, v ka
tero smer se bo italijanska partija 
obrnila. Bistvenih preobratov 
verjetno ne kaže pričakovati, 
vsaj takoj ne, čeprav tudi to ni 
izključeno. 

J. KOVAČIČ 

S T O L 

Industrija pohištva 
»Stol« Kamnik 

Komisija za prodajo in likvidacijo osnovnih 
sredstev razpisuje licitacijo za prodajo 
naslednjih osnovnih sredstev: 

- Ekscenter stiskalnica INDOS 60 T, inv. št. 
1453, izklicna cena 300.000 din 
- Stranski viličar IRION, nosilnost 4 t, 1963 
v voznem stanju, izklicna cena 550.000 din 
- Trivretenska ročna stiskalnica za stiskanje 
oblikovanih furnirnih elementov, inv. št. 379, 
izklicna cena 100.000 din. 

Ogled osnovnih sredstev za prodajo bo 16. 
7. 1984 od 12. do 13. ure v DO Stol. Prodaja 
pa bo v sredo, dne 18. 7. 1984 ob 8. uri. V 
izklicni ceni ni obračunan prometni davek. 
Na dan licitacije se vloži varščina v Višini 
10% od izklicne cene. Licitacija je pismena. 

Mladi kmetovalci se zavedajo svoje naloge, da pridelajo čim 
več in čim cenejšo hrano na domačih tleh. S tem namenom se 

Idružujejo v Aktivu mladih zadružnikov, ki že več let deluje v 
klopu Emone-Kmetijska kooperacija. 

Med aktivnosti imajo vključeno tekmovanje koscev in grab-
ljic. 
Vabimo občane na tradicionalno tekmovanje koscev in 
grabljic, ki bo 8. julija 1984 s oriretkom ob 14,30 na 
hipodromu v Komendi. 

Prireditev se prične s sprevodom voz, ki bodo prikazovali 
stare kmečke običaje in sodobno kmetijsko mehanizacijo. 

Sledilo bo tekmovanje koscev in grabljic, zatem pa velika 
vrtna veselica z bogatim srečolovom - glavni dobitek je odo-
jek. 

Za zabavo bo skrbel ansambel bratov Poljanšek. 
Pridite vsi v Komendo, marsikaj zanimivega boste videli in 

se nasmejali ob zanimivih igrah, potem pa pokramljali ob dobri 
kapljici in se poveselili ob prijetni glasbi. 

Vabi vas Aktiv mladih zadružnikov! 

nila z Dolenjske in bila na Lim-
barski gori ponovno formirana, 
je tov. Mohor postal namestnik 
komisarja brigade in sekretar 
partije v brigadi. Na tej funkciji 
je ostal do jeseni 1944, ko je bil 
poslan na Oblastni komite za 
Štajersko, od koder je odšel v 
Prekmurje, kjer je padel. 

Tov. Mohor je imel izredno 
lepe in dobre lastnosti, zato je bil 
prav pri vseh borcih ves čas, kar 
je bil z nami, izredno priljubljen. 
Bi l je zelo načitan, podrobno je 
poznal zgodovino partije, ki ji je 
bil popolnoma predan in nas je 
vzgajal, kot svoje učence. Bi l je 
resnično pravi komunist. Vedno 
je s svojim zgledom dokazoval, 
kako se je treba obnašati. Bi l je 
discipliniran, po eni strani strog 
in dosleden, po drugi strani pa 
neverjetno tovariški in skromen. 

Znal je delati z ljudmi, bil je 
dober organizator in za vsakega 
je znal najti pravo besedo. Zato 
ga je imelo rado staro in mlado, 
ker se je znal vsakemu prilagodi
ti. In ker je bil dober propagan
dist je znal prepričati vse okrog 
sebe. Lahko trdim, da je prav po 
Mohorjevi zaslugi dal Kamniški 
bataljon in Šlandrova brigada to
liko dobrih kadrov. 

Naj navedem samo en primer 
njegovega tovarištva: bila je zi
ma in ko je videl premraženega 
borca z raztrgano srajco je slekel 
svojo in mu jo dal rekoč, jaz kot 
komisar bom lažje drugo dobil. 
A l i drug primer. Spomnim'se, da 
nas je bilo 92 v bataljonu in je 
rezal hleb kruha na 92 enakih 
koščkov. Takšni in podobni pri
meri, so naredili tov. Mohorja v 
naših očeh resnično velikega in 
doslednega borca in komunista 
za delavske pravice, zato smo mu 
bili neizmerno vdani. Kot politič
ni delavec, komisar je imel zelo 
velik ugled tudi med civilnim 
prebivalstvom, ker je med njimi 
zelo veliko delal. Z svojim nepo
srednim, tovariškim, lahko bi re
kli očetovskim odnosom je znal 
vzpostaviti tesne stike z mladimi 
in starimi prebivalci povsod, kjer 
je hodil kot borec - komisar ali 
politični aktivist. Vsi so ga spo
štovali in imeli radi. 
M I R K O PODBEVŠEK-LADO 

Vlečnica Jurček na Šimnovcu je letošnjo zimo dobro služila najmlajšim smučarjem 

Velika planina letošnjo zimo 

Število obiskovalcev 
se je več kot podvojilo 

Od lanskega decembra do konca letošnjega 
maja se je z gondobko žičnico na Veliko plani
no prepeljalo 50.000 smučarjev in drugih go
stov, v enakem času lani pa le 20.600. To je 
vsekakor rezultat bolj urejenega poslovanja žič
nic bi gostinskih obratov na Veliki planini, pa 
tudi ugodnejše snežne razmere so prispevale 
svoje. 

Seveda pa obilica snega ni dovolj, če ni tudi 
lepega vremena. Pogosto nanovo zapadli sneg je 
terjal od delavcev Komunalnega podjetja, ki je 
letošnjo sezono prvič gospodarilo z napravami 
na planini, veliko naporov in dodatnih stroškov. 
Novo zapadli sneg je bilo treba sproti teptati. 
Precej meglenih in vetrovnih dni je preprečilo, 
da bi bil obisk zimske Velike planine še večji. 
Nekaj zapletov je bik) tudi s sedežnico, ker so 
zaradi vetra varnostne naprave izključevale 
obratovanje. Letos bodo iskanje napak na ste
brih skrajšali z namestitvijo vizuelnih naprav. 

Po izjavi direktorja Komunalnega podjetja 
Andreja Skodlarja na zadnji seji IO SIS RTC 
Velika planina bodo v prvih treh mesecih letos 
stroški obratovanja za okrog 2 milijona din 
presegli prihodke od prodanih kart (cca 10 mili
jonov dinarjev). Zato bo treba po mnenju izvrš
nega odbora RTC Velika planina ob sedanjih 
spodbudnih rezultatih še okrepiti napore za to, 
da bi Velika planina svojim obiskoivaicem nudi
la čimveč in to skozi vse leto, hkrati pa si 

prizadevati, da se preko članic SIS RTC Velika 
planina zbere čimveč sredstev za izboljšanje 
tehnične opremljenosti in normalne urejenosti 
tega območja. Zato tem bolj preseneča odnos 
telesno kulturne skupnosti naše občine, ki za 
leto 1984 v svojem programu ni predvidela niti 
dinarja za financiranje programa RTC Velika 
planina. 

Letošnji program SIS RTC Velika planina 
predvideva nabavo opreme, dela pri urejanju 
smučišč in zvečanje posojil v skupni vrednosti 
7,55 milijona din. Od tega naj bi za sofinancira
nje nakupa teptalca, ki je nujno potreben, pri
spevali 4,62 milijona, za urejanje prog 2 milijo
na, za vračilo posojila 500.000 itd. 

V Veternici nameravajo letos začeti urejati 
botanični vrt s planinskim cvetjem. Načrt zanj je 
že izdelala Biotehnična fakulteta. Poleg planša-
rije bo vrt prav gotovo v poletnem času posebna 
zanimivost Velike planine. 

Na seji skupščine RTC Velika planina, ki bo 
25. junija, bodo obravnavali predlog dopolnje
nega Samoupravnega sporazuma o ustanovitvi 
SIS RTC Velika planina, predlog dopolnjenega 
statuta te skupnosti in predlog sporazuma o 
združevanju sredstev v letu 1984. 

•Izvolili bodo tudi novega predsednika skup
ščine in izvršni odbor. 

F. S V E T E U 

Iz programa kamniškega muzeja 
Čeprav se leto nagiba v svojo 

drugo polovico, je prav, da na krat
ko opozorimo na predvideno deja
no st muzeja, predvsem na program 
razstav v poletnem in jesenskem 
času, in da se hkrati ozremo na že 
opravljeno delo. 

V celoti gledano je letošnji raz
stavni program številčno nekoliko 
skrčen, kar velja pripisati deloma 
omejenim finančnim možnostim, še 
bolj pa dolgotrajni pripravi zahtev
nejših, študijsko zasnovanih in zato 
kvalitetnejših prikazov gradiva. Od 
pomladanskih prireditev naj spo
mnimo na dve. Za Prešernov dan je 
muzej posredoval dijakom Šolske
ga centra Rudolfa Maistra in dru
gim občanom zanimivo predavanje 
z naslovom Slovensko slikarstvo 
19. stoletja. Predavanje, spremljalo 
ga je 80 barvnih dipozitov, je pri
pravila Narodna galerija iz Ljublja
ne, obiskalo pa ga je preko 250 
dijakov. V aprilu so v razstavišču 
Veronika odprli razstavo oljnih slik 
dveh znamenitih slovenskih slikar
jev realistov Ivane Kobilce in Ferda 
Vesela. Umetnika sta bila življenj
sko in ustvarjalno povezana s Ka
mnikom. Razstavo, na kateri je bilo 
prikazanih skupaj 32 del predvsem 
iz zbirk Narodne galerije in nekaj, 
ki so last družine pokojnega zbiral
ca J. N. Sadnikarja, si je ogledalo 
prek 1200 ljudi. Ob tej priložnosti 
so bili organizirani strokovni ogledi 
za skupine in javno vodstvo po raz
stavi. Nič manj pomembno ni dej
stvo, da je muzej Sodeloval pri 
teamski raziskovalni nalogi, ki je 
prav letos doživela svoj zaključek z 
razstavo Secesija na Slovenskem v 
ljubljanskih Arkadah. Šlo je za ob
sežno razisavo obrtnega in Indu
strijskega oblikovanja, umetne obr
ti in uporabne umetnosti na prelo
mu stoletij. 

V drugi polovici leta se Kamniča-
nom obetajo dve ali tri pomembne 

razstave. Tako bo moč za občinski 
praznik videti razstavo Prva sloven
ska partizanska artilerijska brigada, 
zanimiv prikaz razvoja slovenskih 
partizanskih enot. Razstavo organi
zira kamniški muzej skupaj z Mu
zejem revolucije iz Ljubljane. Vr
hunec letošnjih razstavnih priredi
tev pa bo prav gotovorazstava Kul
turne dragocenosti Kamnika. Z njo 
gostuje septembra kamniški muzej 
v Slavonski Požegi, kjer se bo prvič 
predstavil občanom pobratenega 
mesta in s tem vrnil podoono pred
stavitev požeških kulturnih ustanov 
pred dvemi leti v Kamniku. Po po
vratku bo razstavama ogled tudi 
Kamničanom. Na razstavi bodo 
zbrani nekateri po svoji zgodovin
ski pričevalnosti, redkosti in estet
ski vrednosti najdragocenejši pred
meti, ki jih hranijo javne kulture 
ustanove in zasebne zbirke v Ka
mniku. Med njimi pa bodo tudi ta
ki, ki jih hranijo nekatere osrednje 
ali regionalne ustanove, posebej 
pooblaščene za zbiranje in hranje
nje arhivskega gradiva (na primer: 
Zgodovinski arhiv Ljubljana, Arhiv 
SR Slovenije itd.) Na ogled bodo 
arheološki ostanki davno izumrle 
kulture žarnih grobišč, ki je zapu
stila sledove v okolici Kamnika, ar
hivske listine, ki pričajo o nastanku 
in razvoju mesta, med mlajjšimi pi
sanimi dokumenti bodo gotovo mi
kavni tisti o prebujanju nacionalne 
zavesti in organiziranju prvih slo
venskih kulturnih društev ob koncu 
19. stoletja, med najdragocenejšimi 
pa omenimo poročilo o vstaji na 
Kamniškem v noči od 27. na 28. 
julij 1941. Kulturno zgodovino bo
do zastopali srebrni novci iz sred-
njevešjke kamniške kovnice, kosi
trni cehovski vrč kranjskega usnjar
skega ceha, Aparnikove razgledni
ce, itd. Med knjigami velja omeniti 
Dalmatinov Pentatevh in redko 
ohranjeno inkunabulo z ročno bar
vano prvo stranjo iz Frančiškanske
ga samostana. Med etnološkimi 

predmeti bodo precej pozornosti 
vzbudili Erzarjev hišni oltarček in 
pisava za trniče-posebnost Velike 
planine. Bogato umetnostno dedi
ščino predstavljajo iz domačih za
kladnic že kar slavni skulpturi Stra
žarjev Kr. groba iz srede 16. stolet
ja, baročni sliki Cebeja in Metzin-
gerja, olji Ferda Vesela in Maksima 
Gasparija, pa še Maleševa grafika 
in ilustracija. Vsekakor skrbno za
snovana in temeljito pripravljena 
kulturna prireditev, ki naj bo še 
dokaz želje po spoznavanju dveh 
narodov in kultur, občinstvo v do
mačem kraju pa naj opozori na po
membnost zbiranja in varovanja ta
ko dragocenega gradiva. 

Ob izteku tega leta ali v začetku 
prihodnjega pa v muzeju načrtujejo 
še razstavo Gasparijevih ilustracij, 
ki bo prav gotovo zanimiva za Ka-
mničane, saj bo dopolnitev pred leti 
prikazane razstave Maksim Gaspari 
in kamniško mesto. 

Razumljivo je, da vzporedno z 
razstavno dejavnostjo teče še vrsta 
drugih opravil, ki jih muzej izvaja v 
sklopu takoimenovanih tekočih 
strokovnih del (zbiranje in eviden
tiranje gradiva na terenu, doku

mentiranje muzejskega gradiva, 
konserviranje in restavriranje, pe
dagoško delo itd.) V tem kratkem 
zapisu naj izluščimo iz delovnega 
programa muzeja le še raziskovalno 
delo. H koncu gre zamudno in dol
gotrajno evidentiranje slik in ugo
tavljanje fresk Matije Koželja, raz-
stresenih po vsej Sloveniji. Tako 
bomo naposled dobili prvo zaokro
ženo študijo in katalog celotnega 
slikarskega opusa tega kamniškega 
slikarja na prehodu iz 19. v 20. 
stoletje. Z zbiranjem in dokumenti
ranjem starih in najstarejjših foto
grafij Kamnika skuša muzej vsaj 
vizualno ohraniti podobo mesta, 
njegovih ljudi, dogodkov in priredi
tev in s tem iztrgati pozabi del tiste
ga zgodovinskega in kulturnega 
izročila, ki bi utegnilo zanimati tudi 
prihodnje rodove. Navsezadnje gre 
tudi za vizualno ohranjanje urbane 
zasnove mesta, ki je v sedanjosti 
marsikdaj izpostavljeno ihtavemu 
podiranju starega in gradnji novega 
brez sleherne povezave s tradicijo. 
Stara fotografija naj bi služila tudi 
kot pripomoček bodočim načrto
valcem mesta. 

B. R. 

Viktor Avbelj gost 
kamniškega muzeja 

Konec maja si je ogledal Kamniški muzej član sveta federacije 
Viktor Avbelj. Skupaj s tovarišem Avbljem so si ogledali muzej 
tudi Mirko Jerman, Cveto Novak, Karel Ktišar, Anton Ipa*ic, 
Mirko Podbevšek-Lado, Janez Prezelj in Lado Podbevšelir 

Delegacija si je z zanimanjem ogledala muzejske predmete iz 
starejše kamniške zgodovine, razstavo upognjenega pohištva na 
Slovenskem. Najdalj so se zadržali na razstavi predvojnega 
delavskega gibanja in narodno osvobodilnega boja na Kamni
škem, predvsem pri pregledovanju dokumentov iz zgodovine, ki 
so jo, vsaj večina med njimi, sami soustvarjali. 

M. Z 



Mama ve, 
kaj je svoboda 

V nedeljo, 24. junija je bil Zbor aktivistov in borcev NOB 
Gorenjske. Tu so se srečali nekdanji borci za svobodo, tovariši 
in mladi. 

Ob tej priliki se spominjam moje matere, ki nam je živo 
pripovedovala zgodbe iz časa vojne vihre. Imela je 27 let, mož 
je bil v partizanih, sin je bil star 3 leta. Bila je kurirka in tako je 
po svojih močeh pomagala med NOB. 

Neko .noč so potrkali na vrata. Bila je izdana, izdana od 
lastne sestre. Niti od sina se ni mogla posloviti. 

Transportirali so jo na vlak in odpeljana je bila proč od 
domovine, od svojih najdražjih. 

V taboriščih Ravenscbriick in Matthausen se je srečala z 
vsemi grozotami: lakoto, trdim delom, trpinčenjem in "s 
smrtnim strahom, saj so vsak dan pobijali nemočne, izstradane 
ljudi. Prišli so Amerikanci, naži zavezniki. Vsem preživelim so 
nudili zdravniško pomoč in zdravo hrano. Mama je tedaj 
dobila krvavo drisko, tehtala je le 38 kg. Skoraj ni bilo upanja, 
da bi preživela. Že so ji prižgali svečo. A po nekem čudežu se 
je izmazala iz objema smrti. 

Odšla je domov, vojne je bilo konec. Odhajala je s tesnobo v 
srcu. Ima še dom? So vsi zdravi, preživeli? 

Ko se je vrnila, je izvedela, da je bil mož ubit v hribih. Za 
sina je izvedela, pri kateri družini so ga pazili. Odšla je tja. Sin 
jo je samo debelo gledal. Tudi mama ga je komaj spoznala. 
Tako se je potegnil in shujšal. »Janko, ali me ne poznaš več?« 
»Si ti, mama?«, je ves razburjen dejal in tesno sta se objela. 

Minevala so leta v svobodi in mama se je še enkrat poročila. 
Spomnim se, imela sem že 5 let, da je prišla moja teta, in 
prosila odpuščanja mojo mamo. Moja mama svoji sestri ni 
nikoli odpustila: »Ne, preveč sem prestala zaradi tebe, tega ti 
ne bom mogla nikoli odpustiti«. Dolgo, dolgo je imela posle
dice iz taborišča, a sčasoma se je opomogla ter danes kljub 
visoki starosti živi zdrava in zadovoljna. 

Mama ve, kaj je življenje in kaj pomeni svoboda, zato se 
nikoli ne pritožuje. 

B. M A R I J A 

Telefonija v naslednjem srednjeročju 
Skupnost občin ljubljanske re

gije je na posvetu, ki je bil orga
niziran na pobudo Podjetja za 
PTT promet Ljubljana in Ob
močne SIS za prt promet Ljub
ljana, seznanila predstavnike 
izvršnih svetov Občinskih skup
ščin z realizacijo srednjeročnega 
plana za obdobje 1981-1985 in z 
usmeritvami za pripravo plana za 
obdobje 1986-1990. 

Uvodoma so predstavniki Po
djetja za PTT promet Ljubljana 
predstavili težave pri realizaciji 
sedanjega srednjeročnega plana, 
ki so še zlasti finančne narave. V 
tem obdobju bo zagotovljenih le 
60% načrtovanih sredstev, naj
večji je izpad bančnih sredstev 
(80%), nato združenih sredstev 
(55%) in lastnih sredstev podjet
ja (78%). Precejšen izpad je tudi 
iz naslova 20% vrednosti tele
fonskega impulza, ki ga ni bilo 
moč uveljaviti zaradi poznane 
cenovne politike. Iz lastnih sred
stev Podjetja za PTT promet gre 
kar 27 starih milijard za anuitete 
(od 38 starih milijard), velika 
obremenitev je tudi prispevek za 
nerazvite republike in A P Koso
vo, ki znaša 13 starih milijard. 
Kljub dogovorom z republiškim 
izvršnim svetom in skupščino SR 
Slovenije pa se na tem področju 
še ni uveljavil poseben družbeni 
pomen v obliki določenih olajšav 
pri plačevanju prispevkov. Prika
zane ovire pri uresničevanju pla
na so razlog za to, da so rezultati 
pod pričakovanimi in da bo vrsto 

investicij, ki so bile planirane v 
tem planskem'obdobju, zamak
njenih v prva leta prihodnjega 
planskega obdobja. 

V letu 1983 je bilo na območju 
Podjetja za PTT promet Ljublja
na 18 telefonskih priključkov na 
100 prebivalcev, 16 teleks naroč
nikov na 10.000 prebivalcev, 
manj pa je tudi telefonskih govo
rilnic. Zanje velja omeniti, da so 
težave pri edinem jugoslovan
skem proizvajalcu ISKRI, ki ne 
zmore s svojo proizvodnjo zado
stiti potrebam. Če bi za prihod
nje plansko obdobje zagotovili 
ves ostanek poštnih hranilnic za 
razvoj PTT (sedaj le 75%, 25% 
pa gre za druge namene), večjo 
pomembnost razvoja PTT pro
meta v ugodnostih pri zagotovitvi 
bančnih sredstev in 20% vredno
sti telefonskega impulza, potem 
je pričakovati, da bo do leta 
199B realizirano vse tisto, kar 
smo planirali do leta 1985 in si
cer: 28 telefonskih priključkov 
na 100 prebivalcev, 21 teleks na
ročnikov na 10.000 prebivalcev, 
7 novih poštnih enot, 350 javnih 
telefonskih govorilnic. 

Tudi v bodoče bodo morali 
krajani sami financirati krajevno 
telefonsko omrežje, koordinacijo 
med krajevnimi skupnostmi in 
Podjetjem za PTT promet pa bo 
vodil Komite za družbenoeko
nomski razvoj Skupščine občine 
Kamnik. 

Za območje občine Kamnik se 
planira z novo pošto in telefon

sko centralo na Bakovniku ter 
razširitev krajevnega telefonske
ga omrežja. Ob tem ni zanemar
ljiv podatek, da je bilo le-to pla
nirano že v planskem obdobju 
1976-1980, v tem planskem ob

dobju, po izjavi podjetja za PTT 
promet pa so realne možnosti za 
izgradnjo pošte na Bakovniku v 
letih 1986-1987. 

S T A N E Z A R N I K 

Brigadirji bodo 
pomagali 
Kopaoniku 

Uničujoč potres, ki je pred kratkim prizadel območje Kopao-
nika, je še bolj zaustavil kolo rzavoja tega že tako zaostalega 
hribovitega predela v SR Srbiji. Hiše so porušene, domačini sami 
pa zagotovo ne morejo odpraviti posledic naravne katastrofe. 
Kot že v Skopju, Banja Luki, na Kozjanskem, Posočju, Črni gori 
in še kje, se je tudi tokrat pokazala naša solidarnost. Pomoč 
prihaja od vsepovsod, po svoje pa pomagajo tudi brigadirji. 

V začetku avgusta bo odšla na de lovišča Kopaonika mladinska 
delovna brigada »Slovenija« sestavljena iz mladih iz vse Slove
nije. Brigadirj bodo do konca meseca pomagali pri obnavljanju 
porušenih domov, vodovodov in ostale infrastrukture ter tako 
najbolj pristno potrdila, da smo pripravljeni pomagati drug 
drugemu. 

Prijave za akcijo, ki bo predvidoma od 3. do 29. 8., zbiramo na 
O K ZSMS Kamnik, Titov trg 1, ali po telefonu 831-026, kjer 
dobite tudi podrobnejše informacije. 
BRIGADIRSKI P O Z D R A V ! 

S. D. 

Kurirčkova torba na cilju 
V organizaciji OZPM Kamnik 

se je 2. junija skupina kamniških 
pionirjev in pionirk udeležila tra
dicionalnega srečanja pionirjev 
Jugoslavije ob zaključku Kurirč-
kove pošte. 

Pionirji in pionirke neveljske 
in tunjiške šole so bili le majhna 
skupina od tri tisočih pionirjev, 
kolikor se jih je udeležilo te 
množične pionirske manifestaci
je v Trbovljah in s tem počastilo 
60-letnico oboroženega spopada 
revirskih rudarjev z ORJUNO. 

O srečanju v Trbovljah so pio
nirke Saša, Irma in Tina oddale 
sledeče poročilo: 

Zgodaj zjutraj smo se zbrali 
pred šolo. Z avtobusom smo se 
odpeljali do Ljubljane in nato z 
vlakom do Trbovelj. Spet nas je 
čakal avtobus in nas odpeljal do 
središča mesta. Vodič Gregor, ki 
nas je tu čakal, nas je peljal na 
ogled mesta. Od osnovne šole 
Trbovlje smo v koloni odkoraka
li do Delavskega doma, kjer je 
bila proslava. 

Najprej je o pionirjih in njiho
vih nalogah govoril predsednik 
mladine Slovenije Andrej Brvar. 
Na proslavi je bilo okoli 3000 
pionirjev iz vse Jugoslavije, na
stopili so pevci in recitatorji. Pri
korakala je tudi enota pionirjev, 
ki je prehodila pot revirskih bor

cev. Sprejel jih je zasavski borec 
Atonesku. 
Potem so prinesli pet Kurirčko-
vih torbic, katere so predali tov. 
Francu Šetincu. Tri so potovale 
po Sloveniji, eno so prinesli slo
venski pionirji z Madžarske, eno 
pa iz Italije. Po končani proslavi 
smo odšli na kosilo. Na travniku 

so nam iz kotlov razdelili golaž. 
Nato smo šli še na sladoled in si 
še malo ogledali mesto. 

Okrog četrte ure smo se od
pravili na pot proti domu. Bili 
smo zelo utrujeni, a vseeno zado
voljni, da smo se udeležili tega 
srečanja. 

O Z P M K A M N I K 

6. mednarodno gasilsko 
srečanje 

»Trebče 84« 
Potem, ko so krnsko leto ude

leženci delovnega tabora z nav
dušenjem obljubljali svojo 
udelžbo tudi letos in so se za to 
obliko mladinskega prostovolj
nega dela ogreli tudi zunaj meja 
naše republike, se organizatorju, 
RK ZSMS, ni bilo težko odloČiti 
za ponovno organizacijo tabora. 

Letošnji tabor bo po zagotovi-
• lih še boljši, zabavnejši, udeležba 
pa bo mednarodna. 

In v čem se tak tabor tako 
razlikuje od klasičnih mladinskih 
delovnih akcij? Če nimate časa, 
ste lahko prisotni le sedem dni, ni 
treba priti organizirano v brigadi, 
ampak lahko z prijatelji, starši, 
otroki, na priprave športnega 
kluba. Pripravljen je pester pro
gram popoldanskih aktivnosti, ki 
se jih boste po svoji želji udele

ževali, o delu in življenju na ta
boru pa boste odločali sami, sku
paj z ostalimi udeleženci. 

Dopoldnevi bodo namenjeni 
urejanju Spominskega parka 
Trebče, po šesturnem delu pa 
boste imeli na razpolago izlete, 
kopanje, ribolov, kolesarjenje... 
skratka, kar vas bo veselilo. 

Vse dejavnosti, kakor tudi 
športna oprema, namestitev in 
hrana so brezplačne, zato pred
stavlja tabor svojevrstne poceni 
počitnice. 

Najbližje prijavno mesto je na 
O K ZSMS Kamnik, sicer pa pri
javnice zbirajo tudi vse mladin
ske turistične poslovalnice in vse 
poslovalnice T T G . 

Od 15. julija do 4. avgusta vas 
pričakujejo v brigadirskem nase
lju v Bistrici ob Sotli! S. D. 

V turističnem kraju Kriva 
Vrba (Krumpendorf) ob 
Vrbskem jezeru na Koroškem je 
bilo od 31.5. do 3. 6. 1984 VI. 
mednarodno srečanje gasilcev. 
To srečanje organizira medna
rodna žirija za sodelovanje vsako 
drugo leto, vedno v drugi državi. 
Letos je bila na vrsti Avstrija. Na 
zaključnem pogovoru je bila 
sprejeta kandidatura Jugoslavije 
za leto 1986. Srečanje bodo slo
venski gasilci pripravili na Bledu. 

V komiteju deluje sedaj 16 
držav Evrope, povabljene so tudi 
vzhodne države; udeležba jim bo 
omogočena v Jugoslaviji. Lepo bi 
bilo, če bi se srečanj udeleževale 
vse države Evrope . Tako si lah
ko izmenjamo izkušnje pri orga
nizaciji gasilstva, gašenju ter raz
voju gasilske tehnike. 

Program srečanje v Krivi Vrbi 
je bil sledeči: gasilska tekmova
nja, spretnostna vožnja vseh vrst 
gasilskih vozil po kategorijah, re
ševanje ljudi s helikopterjem, ga
šenje, strokovna predavanja, 
razstava najnovejšega in tudi sta
rega gasilskega orodja in vozil, 
lestev, čolnov, orodja za civilno 
zaščito, miniaturnih vozil, gaše

nje požarov, številne značke in 
odlikovanja, več sto raznih šle-
mov iz različnih dežel ter ostale
ga materiala. 

V soboto, 2. junija je avstrij
ska televizija direktno prenašala 
prireditve iz slovesnosti, med nji
mi nastope pevskih zborov iz ra
zličnih držav. Popoldne je bila 
velika parada z udeležbo gasilcev 
iz 16 držav. Iz Slovenije je sode
lovalo še 100 gasilcev s prapori. S 
strumnim korakom je vzbujal 
splošno pozornost in priznanje. 
Iz naše občine je sodelovalo 30 
gasilcev in to G D Kamnik. Tu-
njice in Nevlje, pa gasilci iz Trži
ča, 30 po številu, ter iz Radovlji
ce 40. Kamnik in Kriva Vrba 
imata dobre tovariške stike že 15 
let. Ob raznih proslavah in prire
ditvah si izmenjujemo obiske. 

Zvečer je bil slovesni zaključek 
zvezdne vožnje ter podelitev pla
ket in diplom. Vse te in enake 
prUeditve so v velikem šotoru, 
kjer je prostora za 200 udeležen
cev. 

Med slovenskimi gasilci bo 56 
dolgo predmet pogovorov orodje 
in vozila na gasilski razstavi te
hnike. Iz nje je razviden hiter 
razvoj v svetu, v katerem pa mi 
vidno zaostajamo. Na eni strani 
naši proizvajalci zaostajajo z raz
vojem, na drugi strani pa nam je 
uvoz onemogočen zaradi znane
ga gosodarskega položaja v drža
vi. Tudi kvaliteta naših izdelkov 
doživlja stalno kritiko v gasilski 
vrstah. Naši proizvajalci se zato 
kaj dosti ne menijo, saj lako vse 
prodajo, ker ni uvoza. 

JOŽE B E R L E C 

Ustanovljena 
vna 

Mladinski delovni tabor zunaj naših meja 
V okv i ru vsakoletnega so

delovanja s posameznimi de
že lami i n s posredovanjem 
»Service c i v i l in ternat ional« 
je m o g o č e sodelovati na mla
d insk ih delovnih akcijah ozi
roma taborih v tujini: 
MADŽARSKA Hatvan - 90 km 
vzhodno od Budimpešte, 20 bri
gadirjev. Akcija traja od 15. 7. 
do 28. 7. 1984. 
ČEŠKOSLOVAŠKA - Akcija 
traja od 8. 7. do 31. 7. 1984 v 
Bratislavi, 20 brigadirjev. 
ESTONIJA- od 22. 7. do 17. 8. 
1984, 5 brigadirjev. 
TUNIS- od 6. 7. do 20. 7. 1984, 
10 brigadirjev. 
ZAHODNA EVROPA FIN-
SKA:(3 brigadirji) a) A U A L A 
(2.7. do 22.7.1984) - 1 brigadir 
b) R O V ANTENI (8. 7. do 29. 7. 
1984) - 1 brigadir 
c) K A R T T U L A (2. 7. do 15. 7. 
1984) - 1 brigadir 
jezik: angleščina 
2. ZAHODNA NEMČIJA (6 
brigadirjev) 
a) O B E K R O S T E N Z (avgust - 2 
brigadirja) 

b) B E I G E L S T E I N It (13. 8. do 
2. 9. 1984) - 2 brigadirja 
c) »AUSLADERJUGEND-
WOCHE« K R E F E L T (1. 9. do 
16. 9. 1984) - 2 brigadirja jezik: 
nemščina, angleščina 
3. ŠVEDSKA (3 brigadirji) 
a) T O R S A K E R (29. 7. do 19. 8. 
1984) - 1 brigadir. 
b) L I N D S B E R G (12. 8. do 29.8. 
1984) - 1 brigadir. 
c) S K U L T U N A (29. 7, do 19. 8. 
1984) - 1 brigadir 
4. F R A N C I J A (6 brigadirjev) 
a) B A Y O N (9.7. do 30.7.1984) 
- 1 brigadir 

b) P E A C E B A R G E (26. 8. do 
16.9. 1984) - 1 brigadir 
c) A M I E N S (2. 7. - 22.7. 1984) 
- 1 brigadir 
d) SAINT M A R T I N D E V A S U -
BIE I - (16. 7. do 5. 8. 1984) 1 
brigadir 
e) G R E N O U B L E II (26. 8. do 
15. 9. 1984) - 2 brigadirja 
jezik: angleščina, francoščina 
5. B E L G I J A - 2 brigadirja 
a) MISION D E L L A PADC -
Bruxelles (19. 8. do 1. 9. 1984) 2 
brigadirja 
jezik: francoščina, angleščina 
ZAHODNI BERLIN - 2 briga
dirja 

V Kamniku prodam novo 
trisobno stanovanje (90 m2). 
Prednost imajo družbeno-
pravne osebe, Ponudbe pod 
šifro »vseljivo takoj« pošljite 
na uredništvo Kamniškega 
občana, Tomšičeva 2. 

Garsonjero ali enosobno 
stanovanje najame mlad par. 
Nudiva predplačilo. Telefon 
841-015 od 6. do 14. ure. 

Iščeva kakršnokoli stano
vanje. V zameno nudiva po
moč, bodisi v gospodinjstvu, 
pri kmečkih delih ali negova
nju starejših ljudi. Ponudbe 
na uredništvo Kamniškega 
občana, Tomašičeva 2, tel. 
831-311. 

Montaža TV anten. Matija 
Zibelnik, Zavrti 5, Mengeš, 
tel. 737-194. 

a) Mladinski dom - Osloerstras-
se - (19. 8. do 8. 9. 1984) - 2 
brigadirja, jezik: nemščina, an
gleščina 
7. AVSTRIJA - 3 brigadirji 
a) Sxhachendort (Čajta Gradi
ščanska) (1, 7. do 21, 7. 1984) -
1 brigadir 
b) K O S T E N B E R G (Kostanje, 
Koroška) 7. 7. do 21. 7. 1984) -
2 brigadirja 
jezik: nemščina, angleščina 
8. ZDRUŽENE DRŽAVE 
AMERIKE - 2 brigadirja 
9. VELIKA BRITANIJA - 6 
brigadirjev 
Pogoji za udeležbo na akcijah v 
Zahodni Evropi in Z D A ; Pozna
vanje problematike in jezikov, ki 
so zahtevani na akcijah. Potne 
stroške si prostovoljci krijejo sa
mi, oproščeni pa so pologa. 
Podrobnejše informacije - prija
ve za udeležbo na akcijah v tujini 
sporočite na Republiško konfe
renco Z S M Slovenije, Dalmati
nova 4, Ljubljana, Svet za med
narodne odnose - Ignac Krivec, 
tel. 061 312-381, 312-659, 310-
033 int, 242. 

S. D. 

skupnost 
Po letu dni priprav, pobudo za 

ustanovitev Turistične poslovne 
skupnosti Kamnik je dal Izvršni 
svet Skupščine občine Kamnik v 
maju 1983, so se 14. junija na 
prvi seji zbrali delegati udeležen
cev Turistične poslovne skupno
sti Kamnik, ki so tako potrdili 
potrebo po tesnejšem in organi
ziranem poslovnem sodelovanju 
v turistični ponudbi. 

Turistična poslovna skupnost 
Kamnik ima trenutno 6 udele
žencev in sicer: Planinko Ka
mnik, Integral, D O Golfturist, 
T O Z D Turizem in rent-a-car, 
Zavod za gojitev divjadi Kozo
rog, A B C Pomurka, TP Kočna, 
Komunalno podjetje Kamnik in 
Obrtno združenje Kamnik. Ude
leženci sporazuma so se na 1. seji 
konstituirali in za predsednika 
poslovnega sveta predlagali Mar
ka OTRINA iz Kočne, za pred
sednika koordinacijskega odbora 
Petra P L E V E L A , člana IS SO 
Kamnik, ki bo odbor vodil do 
konca tega teta, ko bo TPS Ka
mnik ubirala prve korake v skup
nem nastopanju kamniškega tu
rističnega gospodarstva, za v. d. 
sekretarja pa Petra BRLEČA. 

Po programu TPS Kamnik, ki 
je bil obravnavan in sprejet na 
tej seji, bc-dan v letošnjem letu 

poudarek še zlasti pripravi infor
macij, obvestil za članice TPS, 
prospekta in turističnega vodni
ka, ki bo izšel do občinskega 
praznika, programom gostinske 
turistične ponudbe članic TPS za 
potrebe potovalnih agencij in za 
druge organizatorje izletništva, 
skupnemu nastopanju turistične
ga gospodarstva na sejmih, raz
stavah in turističnih borzah ter 
turističnih prireditvah. Omeniti 
velja, da so določene akcije že 
stekle in da so rezultati že vidni v 
povečanem obisku domačih in 
tujih gostov, ki se v Kamniku 
zadržujejo en dan ali več ter ta 
čas izkoristijo za ogled kulturno 
zgodovinske dediščine Kamnika 
in okolice, naravnih danosti doli
ne Kamniške Bistrice in Velike 
planine. In nenazadnje, vse bolj 
se uveljavlja »shoping« - nakupi 
v kamniških specializirnaih trgo
vinah (Utok, Svilanit,...) 

Prvi rezultati kažejo na pravil
nost odločitve* za ustanovitev 
TPS Kamnik, katero morajo, v 
skladu s poslovnim interesom, 
okrepiti vsi tisti, ki dandanes 
predstavljajo turistično po
nudbo. 

STANE Z A R N I K 
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Slavnostna seja v KS Komenda 
Osmega junija je bila v krajevni 

skupnosti Komenda slavnostna se
ja, ki je hkrati predstavljala začetek 
praznovanja krajevnega praznika. 
Uvodni govor na seji je imel pred
sednik KO SZDL Igor Jenko, ki je 
orisal zgodovino Komende in seda
nje razmere. Spregovoril je tudi o 
delu društev in dobrem medseboj
nem sodelovanju. 

Zatem jc predsednik skupščine 
krajevne skupnosti Komenda Ciril 
Kern, ki je vodil slavnostno sejo, 
prosil za besedo Jožeta Kerna, 
predsednika sveta. Ta je dejal: »Ob 
letošnjem krajevnem prazniku 11. 
juniju se spominjamo 40-letnice 
požiga partizanske bolnišnice na 
Komendski Dobravi, ko so zaradi 
izdaje nemški fašisti zverinsko po
bili ranjence, bolniško osebje in 
zdravnika Tineta Zajca. Samo po 
sebi je razumeti, da se ta naša 
obletnica ne nanaša na počastitev 
neke zmage enot narodnoosvobo
dilne vojne, ampak gre prav za na
sprotno. Zaradi izdaje, ki je bila 
posledica neenotnosti, je prišlo do 
tragedije. Iz tega lahko izluščimo še 
danes veljavni nauk, da sta v enot
nosti sloga in moč. Zato naj bo naša 
naloga, tako krajevne skupnosti kot 
tudi vsakega posameznika, da se 
trudi za dosego enotnosti, medse
bojnega spoštovanja, strpnosti in za 
dobre medsebojne človeške odno
se. To nam bo prav gotovo zagoto
vilo za nadaljnji vsestranski napre
dek našega kraja in dobro varnost-
no-politično situacijo.« 

Nato je predsednik sveta podal 
poročilo o delu v času med lanskim 
in letošnjim krajevnim praznikom. 
Kot prvo in največjo pridobitev je 
omenil napeljavo telefonskega 
omrežja na območju krajevnih 
skupnosti Komenda, Moste in Križ, 
telefon so priključili 400 naročni
kom. Od tega več kot 200 naročni
kom v krajevni skupnosti Komen
da. Druga največja oz. po porabi 
sredstev krajevne skupnosti prva 
investicija je gradnja pločnika, ki 
poteka od Kulturnega doma Ko
menda do šole v Komendi. Za na
vedeno gradnjo so bila lani pridob
ljena soglasja vseh lastnikov zem-

Jože Kern 

ljišč ob cesti, kjer poteka pločnik, 
zbrana ostala soglasja in pridoblje
na dokumentacija ter sklenjeni do
govori z nekaterimi izvajalci del. 
Pločnik naj bi bil dokončan junija 
letos, vendar se bodo dela, zaradi 
objektivnih razlogov, nekoliko za
vlekla. 

V letu 1983 je bila uresničena 
dolgoletna želja krajanov Nasovč in 
sicer izgradnja pločnika ter avtobu
snega postajališča s postavitvijo ča
kalnice. Tako je zagotovljena večja 
varnost vseh udeležencev v prome
tu. Govornik je pohvalil prizadev
nost Nasovčanov, ki so opravili 
okrog 300 ur prostovoljnega dela in 
še nekaj strojnih ur. Za pločnik je 
bilo porabljeno 260.000 dinarjev; 
za izdelavo in postavitev treh čakal
nic pa 180.000 dinarjev. Poleg ene 
v Nasovčah sta dve postavljeni v 
Komendi ob cesti Mengeš-Brnik, 
saj je bilo čakanje na odprtem pro
storu dostikrat zelo neprijetno. 

Veliko sredstev je krajevna 
skupnost v preteklem obdobju na
menila tudi ureditvi cest in kanali
zacije. V celoti je bila izvršena pla
nirana ureditev ceste in kanalizacije 

Novosti v kamniški knjižnici 
Trampui-Orel N. : Narodni muzej 2. - Založba Obzorja 1984 
Bogataj }.. Doslovce - Založba Obzorja 1984 
Marodić A . : Dnevi izdaje - Založba Borec 1984 
Vošnjak M . : Veleposlanikovi zapiski - Založba Obzorja 1984 
Rupel D.: Pošljite za naslovnikom - Založba Obzorja 1984 
Arhar F.: Mednarodna integracija kapitala in dela - Delo-Gospodarski vestnik 
1984 
Strovs M . : Novi sistem pokojninskega in invalidskega zavarovanja - Delo-
Gospodarski vestnik 1984 
Zupančič M . : Anton Tomaž Linhart v besedi in sliki - Mladinska knjiga 1984 
Pregljev zbornik: Slovenska matica 1984 
Mikuž M . : Svet po vojni 1958-1963 - Cankarjeva založa 1984 
Toporišič J.: Slovenska slovnica (Pregledana in razširjena izdaja) - Založba 
Obzorja 1984 
Veljković S.: Zdrava ozimnica. Konzerviranje zelenjave... - Delo-Zdravjc 
1983 
Grom J.: Naše gobe - Cankarjeva založba 1984 (Tretja izdaja) 
Brixy N . : Mrličem vstop prepovedan - Cankarjeva založba 1984 
Smith N . : Pokopan spomin - Cankarjeva založba 1984 
VVolff H. P.: Visok krvni tlak - Cankarjeva zaioža 1984 
Isaković A . : Hip 1 - Založba Borec 1983 
Nietzsche F.: Tako je govoril Zaratustra - Slovenska matica 1984 
Svajncer J. J.: Dež na Silvestrovo - Krftečki glas 1984 
Kocbek E.: Peščena ura - Pisma Borisu Pahorju 1940-1980 - Slovenska 
matica 1984 
Sivec I.: Prve lastovke - Kmečki glas 1984 
Redovništvo na Slovenskem 1. knj. - Cisterca Stična 1984 
Kalinšek I.: Nujna medicinska pomoč - D D U Univerzum 1984 
Vidmar i: Slovensko pismo - Založništvo tržaškega tiska... 1984 
Menaše L. in L. : Med ljudmi in spomeniki. 2. kj. - Založništvo tržaškega tiska 
1984 
Osnovno šolstvo. Družbeno varstvo - ĆZ Uradni list Slovenije 1984 
Sket J.: Miklova Zala - Založba Drava. Založništvo tržaškega tiska 1984 
Smith W.: Vozovnica za pekel - Pomurska založba 1984 
Gores H. H. : Velika knjiga o gradnjah - Tehniška založba Slovenije 1984 

na Mlaki, kjer je bilo za odvodnja
vanje meteornih vod položenih 400 
m betonskih cevi in izdelanih 18 
jaškov. Za nasutje ceste je bilo pri
peljano 150 m 5 gramoza. Vaščani 
Mlake so s prostovoljnim delom 
gradnjo precej pocenili, saj so 
opravili več kot 500 delovnih ur in 
10 ur s tovornjakom. Za opravljena 
dela je bilo porabljenih 250.000 di
narjev. 

Lani je bila urejena še cesta na 
Komendski Dobravi in to tisti del, 
ki poteka od meje s kranjsko obči
no v smeri proti Komendski Dobra
vi ter del ceste proti Vrtačam - v 
skupni dolžini 1000 m. Pri tem je 
bil izvršen nujno potreben izkop 
brežin v dolžini 300 m. Porabljeno 
je bilo 250.000 dinarjev, vendar še 
ni bila urejena odmera odvzetega 
zemljišča niti dana odškodnina. 

Z gradnjo kanalizacije in uredi
tvijo ceste se je v letošnjem letu 
pričelo tudi v Urhovi ulici v Ko
mendi. Na to kanalizacijo bo pri-
klopljeno še nekaj gospodinjstev iz 
Zajčeve ceste in eno s Kranjske 
poti. Krajevna skupnost je prispe
vala sredstva samo za nabavo cevi; 
prizadevni krajani omenjenih go
spodinjstev pa so sami plačali izkop 
in odvoz materiala, položili 200 m 
cevi in uredili cesto. Skupaj so 
opravili 1010 ur prostovoljnega 
dela. 

Glede vzdrževanja cest je pred
sednik sveta povedal, da so bile vse 
dokaj dobro vzdrževane; z gramo
zom pa so bile nasute tudi poljske 
poti. 

Ob koncu je omenil preureditev 
in obnovo zapuščene telovadnice, 
kar je bila pobuda mladinske orga
nizacije. Prostor je zelo velik, zato 
je bilo odločeno, da ga je treba 
temeljito prenoviti v večnamenski 
prostor, katerega bodo lahko upo
rabljale vse organizcije in društva v 
krajevni skupnosti. Iz sredstev kra
jevne skupnosti je bilo za obnovo 
porabljeno okrog 100.000 dinar
jev. Tovariš Srečo Krmavnar je po
skrbel, da so delavci, ki so pri njem 
zaposleni, zabetonirali tla v telova
dnici in s tem pocenili investicijo, 
saj je tovariš Kramvnar sam kril 
stroške dela. 

Še posebej je predsednik sveta 
pohvalil delo mladinske organizaci
je, ki je dala velik prispevek v pro
stovoljnem delu (okrog 350 ur). V 
zahvalo, ker je krajevna skupnost 
odobrila denarno pomoč, so mla
dinci prostovoljno posipali cesto 
proti Komendski Dobravi in sode
lovali pri rušenju Jemejčkove hiše 
v Komendi in odstranitvi ruševin. 

Glede realizacije sprejetega pla
na je poudaril, da večina del poteka 
po dogovoru. Nerešeno ostaja edi
no vprašanje izgradnje mrliških ve
žic. Prvotna lokacija namreč ni bila 
odobrena, kar je načrte postavilo 
na začetek. Odkupljeno je bilo le 
kmetijsko zemljišče, ki bo služilo 
kot nadomestno zemljišče za potre
be gradnje mrliških vežic. 

Predsednik sveta je izrekel zah
valo vsem, ki kakorkoli pomagajo, 
da je delo krajevne skupnosti tako 
uspešno. Dodal je, da se kdaj pa 
kdaj pojavijo posamezniki, ki vidi
jo le lastne interese in jih hočejo 
uveljaviti, vendar tega na srečo ni 
veliko. Kritično je ocenil tudi pri
mere, ko se v posamezni zadevi, ki 
je v pristojnosti in odgovornosti 
krajevne skupnosti in njenih druž
benopolitičnih organizacij, dokonč
no dogovarjajo in dogovorijo ozki 
krogi, ki nato po poti formalnega 
opravičila in preko svojih zagovor
nikov postavijo krajevno skupnost 
in ostale pred dejstvo »zaradi višjih 
interesov«. 

Praznovanje KS 
Kamniška Bistrica - Godič 

Kot vsako leto so se organizatorji tudi letos 
zelo potrudili v pripravah na praznovanje ob 
prazniku obeh krajevnih skupnosti. 

Člani Lovskega društva so v prostorih nižjih 
razredov OŠ pripravili bogato in zelo zanimivo 
razstavo, ki je že ob otvoritvi privabila na števil
ne krajane in druge okolišane. Možnost ogleda 
smo imeli še vso nedeljo, ko se je praznovanje 
tudi uradno zaključilo. 

Osrednja prireditev - proslava v avli OŠ Ka
mniškega bataljona je bila v soboto, 9. junija ob 
19. uri. Pevski zbor cicibanov in pionirjev je s 
svojim nastopomodprl pot dobro pripravljene
mu nastopu ostalih udeležencev. 

Na seji je govoril predsednik K O S Z D L A n 
drej Kregar, ki je med drugim tudi pojasnil, kaj 
bistvenega je KS pridobila v prejšnjem obdobju 
in kakšne naloge si je postavila za vnaprej: 
potrebno je popraviti in asfaltirati nekatere po
ti, ki bodo tako omogočile lažji dostop do 
odročnejših vasi, tudi telekomunikacijska sred
stva je potrebno razširiti, itd. 

Učenci OŠ Kam. bataljona so se potem pred
stavili z recitalom na temo ljubezni, maja, po
mladi . . . Celotno dogajanje pa je vseskozi po
vezoval pevski zbor, ki je pod vodstvom tov. 
Karle Bernot zopet dosegel zavidljivo raven. 

Podeljene so bile tudi nagrade K O S Z D L kot 
priznanja za uspešno delo na najrazličnejših 
področjih dela v krajevni skupnosti. Priznanja 
so dobili: Anton Močnik, Anton Komatar, Ma
rija Štirn, Franc Uršič, Franc Novak, Anton 
Kregar. 

Ob dnevu šole je o razvojni poti osnovnošol
skega izobraževanja v KS in o nadaljnjih načrtih 
za razvoj te uatanove govoril ravnatelj OŠ Kam. 
bataljona tovffjanez Andrejašič. Med drugim je 
dejal, da so veliko vlogo imeli pri tem delu in jo 
še imajo učitelji, ki s svojim poklicnim in izven-
poklicnim delom veliko pripomorejo k uspešne
mu delovanju vseh šolsko obveznih in neobvez
nih dejavnosti, ^jegovim besedam je sledil reci
tal članov Planinskega društva, ki v svoje Vrste 
privablja vedno več ljubiteljev planinskih lepot 
in gora. Ob dnevu šole so podelili tudi nagrade 
za uspešno delo v raznih zunajšolskih aktivno
stih. Nagrade so prejeli: Majda Štablaj - mento
rica zgodovinskega in likovnega krožka, Marija 
Golob - vzgoja mladih planincev, Jože Jankovič 
- vodja tehničnih krožkov in prometne vzgoje, 
Anica Mazovec, ki je s svojim kuharskim zna
njem dolga leta skrbela za lačne želodčke in 
želodce. Nagradi sta bili letos prvič podeljeni 
tudi dvema učencema, ki sta vzomo skrbela za 
svoje znanje in uspešno sodelovala v raznih 
krožkih, društvih in pionirskih oz. mladinski 
organizaciji. Ta učenca sta: Mateja Repanšek in 
Primož Krt. 

K O S Z D L je letos izvedla novo akcijo »Naš 
malček« z namenom, da spodbudi vse današnje 
in bodoče mamice k dobri in uspešni vzgoji 
naših otrok, saj bodo le tako lahko čvrsto in 
samostojno hodili po poti življenja. Na koncu 
nam je za uspešno dosedanjo pot čestital, obe
nem pa nam zaželel še več uspehov predsednik 
občinske skupščine., Anton Ipavic. 

S A B I N A BARAKOVIČ 

Posebno zahvalo je namenil po
djetju Alprem iz Kamnika, ki po 
svojih močeh v marsičem pomaga 
krajevni skupnosti in ima razume
vanje za izostanke z dela, ki jih 
imata predsednika KO SZDL in 
sveta KS zaradi opravljanja zaup
nih funkcij, saj sta oba zaposlena v 
tej delovni organizaciji. 

Poročilu predsednika sveta kra
jevna skupnosti Komenda je sledila 
podelitev priznanj OF, ki jih je KO 
SZDL Komenda namenila: Vikto-
rijanu Demšarju, upokojenemu ko-
mendskemu župniku za življenjsko 
delo na področju ohranjanja kul
turne dediščine Petra Pavla Glavar
ja; Valterju Horvatu za dolgoletno 
delo na področju kulture; Alojzu 
Lampetu za dolgoletno družbeno
politično aktivnost; Janezu Poga-
čarju za večletno delovanje na raz
nih področjih družbenega in druš
tvenega življenja; Vandi Rebolj za 
razvoj šolstva v času, ko je bila 
ravnateljica OŠ Komenda-Moste 
ter KO ZSMS Komenda za razvija
nje in krepitev samoupravnih 
odnosov in družbenopolitično ak
tivnost. 

Po podelitvi priznanj OF je nekaj 
misli povedal še Milan Marinič, 
podpredsednik Skupščine občine 
Kamnik. Dejal je, da je delo kra
jevne skupnosti Komenda res 
uspešno, kar zavezuje vse krajane k 
še večji aktivnosti. 

Seji je sledil kulturni program, v 
katerem so sodelovali pevci moške
ga pevskega zbora Janez Čebulj iz 
Komende in učenci OŠ Komenda-
Moste. 

Po zaključku slavnostne seje je 
bila izrečena želja, naj se krajani v 
čim večjem številu udeležijo prire
ditev, ki jih prireja krajevna skup
nost v počastitev krajevnega praz
nika, saj vemo, da dober obisk po
plača trud in pomeni priznanje za 
vsakega, ki prireditev organizira. 

JOŽICA GLOBOČNIK 

Monom prof. Zvoneta 
Verstovška 

Maja, ki je mesec mladosti, 
najlepši pomladni čas, je odšel 
Zvone Verstovšek, ugledni ka
mniški profesor in kulturni dela
vec. Pred tridesetimi leti se je 
zaposlil kot mlad učitelj sloven
skega jezika na kamniški gimna
ziji, kije komaj dala drugo gene
racijo maturantov. Leta 1958, ob 
reorganizaciji gimnazije, je po
stal njen ravnatelj. Zdaj štirilet
na srednja šola je bila po številu 
dijakov ena najmanjših sloven
skih gimnazij, zato so bili vse gla
snejši dvomi o primernosti nje
nega obstoja. Zvone Verstovšek 
je vedel, da je življenjski utrip 
nekega kraja tudi šolstvo, zato se 
je z vsem žirom pedagoškega de
lavca posvetil šoli - kot njen vo
dja in učitelj materinščine. Tako 
je gimnazija ob vsej svoji majh
nosti, prostorski stiski in finanč
nim zadregam postajala ena naj
uglednejših slovenskih srednje
šolskih ustanov. 

Vrsti kasnejših uglednih slo
venskih razumnikov je bil profe
sor Verstovšek nepozabni učitelj 
slovenske besede, mladim peda
gogom, ki smo ob njem začenjali 
in nadaljevali poklicno pot pa 
dosleden, pravičen in sposoben 
svetovalec. 

V teh letih se je kamniška gi
mnazija vrasla v tkivo širšega 
družbenega prostora, se povezo
vala z gospodarstvom, oživljala 
kulturno snovanje ter veliko pre
teklost, ki naj bi jo spoštoval 
mladi rod. 

Šola je pripravljala srečanja z 
udeleženci NOB; na številnih po
hodih po nekdanjih partizanskih 
poteh so se tkale med učenci in 
učitelji globlje vezi, tovarištvo, 
odkrivali so tudi vehčino ljudi, ki 
so se v odročnih in skoraj pozab
ljenih vaseh odločili za boj proti 
okupatorju. 

Tudi mali šolarji bodo 
imeli počitnice 

Kmalu se bodo zaprla šolska vrata in prišle bodo težko priča
kovane počitnice. Počitnic pa ne bodo imeli samo šolarji, počit
nice, pa čeprav ne čisto »taprave« , bodo imeli tudi mali šolarji. 

V torek, 19. junija so imeli zaključek male šole v W Z v enoti 
Zaprice. Za to priložnost so otroci s tovarišicama Vero in Stanko 
pripravili prisrčen program. Za uvod so vsi skupaj zapeli pesem o 
malih korenjakih, ki so šli prvič v šolo, fantje so zaplesali kolo, 
skupaj so zapeli še nekaj pesmi in prikazali kratko igrico. Vsi 
otroci, ki bodo šli jeseni v prvi razred, so dobili prometne in 
športne značke ter diplome in priznanja; vsi tisti, ki bodo malo 
šolo obiskovali še eno leto, so dobili priznanja. Najboljši šport
niki so dobili medalje. 

To je že četrta generacija, ki je končala malo šolo v enoti 
Zaprice. saj so prej otroci morali hoditi v malo šolo v centralni 
vrtec. Posebna pohvala velja oboma tovarišicama, Veri in Stanki, 
saj imata otroke radi in sta jima kot druga mati. V tem vrtcu je 
mešana skupina otrok, mali šolarji in sredinčki, zato je delo z 
njimi težje, ker je potrebno pripraviti program, ki zadovolji in 
zaposli vse otroke - se pravi obe skupini, kar pa ni vedno lahko. 
Kljub temu pa sta obe tovarišici otroke ogromno naučili in tisti, 
ki letos zapuščajo vrtec, ju bodo prav gotovo pogrešali. 

TEKST: M A J A KOROŠEC 
FOTO: V E R A MEJAČ 

V pedagoškem delu je prof. 
Verstovšek veliko pozornost na
menjal vzgoji, ki naj bi izhajala 
tudi iz vsestranske aktivnosti člo
veka in njegove vpetosti v življe
nje in delo kraja. Sam je s svojim 
zgledom usmerjal mlade. Kot 
dolgoletni predsednik DKPD 
Solidarnost si je prizadeval za 
ugodnejše možnosti pri razvoju 
delavske kulture, ob jubilejih, 
štirideset in petinštestdesetlet-
nem, pa je uredil spominski bro
šuri, ki odkrivata bogato društve
no dejavnost v preteklosti. 

Kamniška kuliura ga je priteg
nila tudi z osebnostjo proletar-
skega pesnika Frana Albrehta, 
čigar pesmi je iztrgal pozabi, in z 
urejanjem Kamniškega zborni
ka, publikacije, kije imela v ka
mniškem življenju pomembno 
vlogo. 

Ko je profesor Verstovšek 
1969. leta odšel na republiško 
izobraževalno skupnost, ni pretr
gal stikov s kamniškim šolstvom, 
pač pase je v novih kriznih časih, 
ob oblikovanju usmerjeneg izo
braževanja, z znanjem in begati-
mi izkušnjami lotil načrtov za no
vo vsebinsko podobo kamniške
ga srednjega Šolstva. 

Leta 1975, ob 30-letnici ob
stoja, mu je kamniška gimnazija 
izrekla skromno priznanje za 
njegovo delo, pomembnejši pa 
bo verjetno spomin nanj v srcih 
mnogih njegovih dijakov in so
delavcev, kjerkoli bodo že delali 
in živeli. 

TINA ROMŠAK 



Iz doma upokojencev 

Pomlad v našem domu 
Ko smo se konec marca poslo

vili od dveh prizadevnih sester, 
Ivanke Mlinar in Marije Urše j, ki 
sta odšli na delo v Mengeš, nam 
ju je bilo žal. Naklonjeni vsem, 
posebno delavni pa na bolniškem 
oddelku, sta bili izjemno dobri in 
razumevajoči; radi se ju bomo 
spominjali. 

Za uvod v majske dneve smo 
doživeli pester nastop velike sku
pine šolarjev O. Š. Toma Brejca. 
Prišli so pod vodstvem dveh to-
varišic, Ive Ogorevc za recital in 
Jelke Srebrič za glasbo. V pestro 
sestavljenem programu so se 
učenci posamezno ali v skupini, v 
besedi in petju, spomnili pomena 
prazniških dni. 

Na koncu smo vsi skupaj zape
li še nekaj pesmi. Zares prijetno 

.voščilo za lepe majske dni in po
mlad. Ta pa je letos zamujala, 
dolgo je bilo hladno in veliko 
dežja. Smo zato še raje sedli k 
čitanju. Z novo izposojo knjig iz 
centralne kamniške knjižnice je 
več izbire, ki nam jo prof. Zabrič 
rad posreduje. 

17. maja nam je prvo sloven
sko pevsko društvo »Lira« prire
dilo stilni koncert. Pod vodstvom 

prof. Sama Vremšaka so nam 
predstavili pesmi slovanskih na
rodov. V prvem delu smo slišali 
originalne pesmi: poljska, mo
ravska, češka, lužiškosrbska, ru
ska narodna. S komentarjem na
povedovalke Tine Romšak smo 
se z vsebino seznanjali, in še rajši 
prisluhnili pesmim, ki so izražale 
slovansko dušo. Sledile so jugo
slovanske narodne pesmi: medji-
murska, črnogorska, hrvaška, 
dalmatinska, bosanska, ena tudi 
iz Rezije, pa ribniška in končno 
še živahna prekmurska. S takim 
izborom pesmi so se nam pred
stavili pevci v posebni luči, njiho
vo izvajanje pa je že tako pravi 
pojem. 

Dan mladosti, in obenem naš 
praznik, dan doma smo prazno
vali »S krajšim recitalom, petjem 
in slovesnim kosilom« kot.je bilo 
na vabilu. Ta dan je v ospredju 
petletni jubilej naših oskrbovan
cev, ki dobe spominske plakete. 
Letos smo imeli 18 jubilantov. Z 
izbranim nagovorom nas je poz
dravila v. d. direktorja, tovarišica 
Marta Žerko. Iz njenega govora 
navajam: »Pred 9 leti je dobil 
Kamnik pomembno socialno 

ustanovo - dom starejših obča
nov, ki je postal marsikomu nje
gov drugi dom. Ne glede na to, 
da smo ob ustanovitvi šele iskali 
ustrezne oblike dela, se je naš 
dom v devetih letih razvil v ugle
dno socialno ustanovo, kjer je 
življenje starejših in bolnih obča
nov vse bogatejše in pestrejše. 
Prav zato ga je treba tudi v bodo
če skrbno razvijati in storiti vse, 
da bi imel čim ugodnejše pogoje 
za svoje delo. Del načrta bomo 
realizirali že letos, saj bomo s 
prizidki in adaptacijo pridobili 
nove prostore za razne interesne 
dejavnosti. S tem bo počutje 
prav gotovo ugodnejše, saj bo 
več možnosti za izpolnitev pro
stega časa z raznimi aktivnost
mi.« Dalje nam je tovarišica 
Marta zaželela čimveč zdravja in 
prijetnih ur, čim manj osamlje
nosti, več poguma in trdne volje 
do življenja. Rekla je: »Današnji 
dan pozabite na vsakdanje teža
ve in dolgčas in se pogumno pre
dajte pomladi in prihajajočemu 
poletju s toplimi sončnimi dnevi, 
ki bodo z dobro voljo in optimi
zmom še lepši.« Ob koncu je do
dala: »V imenu vseh delavcev 

Naša godba navdušuje 
Po uspešnem koncertu v Ka

mniku nam je kamniška godba 
ponovno pripravila preseneče
nje. Njen nastop na reviji gorenj
skih godb v Moravčah je požel 
zelo veliko, če ne celo največ 
pohvale. In to ne samo s strani 
gledalcev, temveč tudi drugih 
godb in predstavnikov. Za god
bo, kakršna je kamniška je to 
zelo velik napredek, kateremu v 
precejšnji meri botruje novi diri
gent. 

Srečanje pihalnih orkestrov 
Gorenjske je bilo v glavnem po
svečeno praznovanju 100-letnice 
dveh gorenjskih godb. Sodelova
lo je devet godb, od katerih so 
nekatere pokazale zavidljivo te
hniko igranja. Pri kamniški godbi 
tehniko dopolnjuje še izredna 
muzikalnost, saj v orkestru sode
lujejo v glavnem mladi ljudje. 
Zanimivo je, da je povprečna 
starost 18 let (najmlajši 12 let, 

• najstarejši 83 let). Na reiji v Mo

ravčah se je izkazalo, da imajo 
naši godbeniki skoraj najslabše 
inštrumente, ki pa so bili odlično 
uglašeni. 

Od leta 1976, ko je bila godba 
ponovno formirana, pa do sedaj, 
ko je ponovno v razcvetu, godba 
še ni doživela takega zado
voljstva poslušalcev. Vendarl pa 
sedaj pri vsem tem godbo najbolj 
težijo kadrovske težave. Godba, 
ki se razvija, nujno potrebuje no
ve člane, kajti več kot polovica še 
nima odsluženih vojaških obvez
nosti. Pihalni orkester D P D K 
Solidarnost rad sprejme v svoje 
vrste vse, ki bi se jim želeli pri
družiti. Vsem, ki bi se radi pri
družili godbi, je omogočeno glas
beno šolanje (godba plača 50% 
šolnine), inštrumenti in uniforma 
(brezplačno). 

Kamniška godba prehaja vse 
bolj v ospredne kulturnega doga
janja v Kamniku in ne samo v 
Kamniku, temveč tudi v širšem 

slovenskem kulturnem prostoru. 
Naši godbeniki pripravljajo še 

dva promenadna koncerta, ki bo
sta razveselila Kamničane ob ob
činskem prazniku. Pripravljeno 
pa imajo tudi enodnevno gosto
vanje v Piranu. 
Želimo jim, da bi čimprej dobili 
svoje prostore in čimveč članov. 
S pomočjo širše družbe ^e naša 
godba lahko povzpne med slo
venske orkestre. 

U . S. 
Vse, ki so pripravljeni sodelo

vali v pihalnem orkestru Solidar
nost iz Kamnika, vabimo vsak 
torek ali četrtek do konca julija, 
v II. nadstropje Glasbene šole od 
19. ure dalje. 

VABLJENI! 

Servis šivalnih strojev. Ti
ne Klančar, Čufarjeva 6, Vir 
pri Domžalah. Odprto od 14. 
do 18. ure, sobota od 8. do 
12. ure. 

Večer kamniške glasbe in poezije 
V petek, 15. junija zvečer smo 

imeli v dvorani nad kavarno Vero
nika priložnost prisostvovati večeru 
kamniške glasbe in poezije, ki sta 
ga pripravili Glasbena šola Kamnik 
z mentorico prof. Tino Romšak. Za 
uvod v večer je spregovorila prof. 
Tina Romšak: 

»Bogate in glasne so kulturne 
kronike nekaterih krajev in mest, 
od koder so prišli največji mojstri 
slovenske besede. Kamnik je vple
tel v svoj narod vrsto izjemnih 
osebnosti, brez katerih ne bi bilo 
mogoče ne duhovno ne narodnost
no vztrajanje sredi tisočletnih priti
skov in nasilij. Tako bogato kultu4 
no zgodovino imamo prebivalci t»* 
ga starodavnega mesta, pa jo na 
žalost, odkrivamo in spoznavamo 
samo po drobcih; celovitega vre
dnotenja še ni doživela. 

Tudi umetniška beseda starejših 
kamniških pesnikov redko sprego
vori današnjemu človeku, zlasti pa 
še pesniški svet Antona Medveda, 
Rudolfa Maistra - Vojanova, Radi-

voja Peterlina - Petruške in Frana 
Albrehta, ki so povečini ostali na 
obrobju kulturnega prostora, z ra
zličnimi epiteti uvrščeni v podvrste 
literarnega snovanja, odkriva red
kim raziskovalcem kamniške kul
turne preteklosti, zgolj za lastno ra
bo in lastna spoznanja. Ti pesniki se 
ob zmagoviti moderni Cankarja, 
Župančiča, Ketteja in Murna niso 
mogli povzpeti na vrh slovenskega 
Pamasa, kljub temu pa je njihova 
poezija polna življenjskega zanosa, 
iskrenega čutenja in poetološke 
spretnosti. Povojna pesniška 
ustvarjalnost pa je tudi po nujnosti 
snovanja predstavljena zgolj frag
mentarno; kar je znanega in še ne
znanega v pesniških delavnicah bo 
potrebno v prihodnje spoznati. S 
poezijo Franceta Balantiča doseže 
kamniška pesem svojo doslej nedo
seženo umetniško razsežnost, mo
tivno širino in stopnjevano tragično 
občutenje življenja. 

V naš izbor smo ob odlomku iz 
vojne poeme Aladina Lanca uvrstili 
tudi pesem Petra Levca, ki s svojo 

tematiko seže v naš ožji in tragično 
doživljeni svet Kostanjske in Meni-
ne planine.« Med drugimi pesmimi 
so nekaj pesmi mlade poezije Gor-
dane Kunaver, Sreča Zajca in Mi-
rande Mrčela predstavili recitatorji. 
Tako je bil večer prepleten s prelu
diji prof. Sama Vremšaka, skromna 
oddolžitev mlade generacije - pia
nistke Vlade Vremšak in recitator-
jev iz Srednješolskega centra ka
mniškim umetnikom, obenem pa 
tudi začetek intenzivnejšega, resne
ga seznanjanja s pesmijo in glasbo 
nekdanjih in današnjih Kamniča-
nov. Tovariš Tone Ftičar je med 
programom orisal delo znanega 
skladatelja in koncertnega pevca 
ter dolgoletnega zborovodje prvega 
slovenskega pevskega društva Lira 
prof. Sama Vremšaka. Poudaril je: 
»Prof. Samo Vremšak izhaja iz ka
mniške glasbeniške družine. Kot 
skladatelj je že 30 let prisoten v 
slovenski glasbi na vseh področjih 
čeprav je najbrž zborovski glasbi 
namenil največjo pozornost. Na 
polju simfonične glasbe sta znani 
obe simfoniji za veliki orkester, 
Coscertino za klavir in godala, So-
natina za godala, Dramatična uver
tura, Sedem miniatur za godala in 
koncert za orgle in godala. V kla
virskem opusu je treba omeniti 
predvsem Sonatino za klavir in Tri 
preludije, ki jih poslušamo v najno
vejši interpretaciji skladateljeve 
hčere ter številne druge skladbe. 
Veliko število samospevov na bese
dila različnih pesniških ustvarjalcev 
- od rimske pesnice Sulpicije do 
Miroslava Krleže, obsežen orgelski 
opus dopolnjuje prek 80 zborov
skih skladb umetnih in priredb na
rodnih pesmi. Kot dolgoletnega 
zborovodjo prvega slovenskega 
pevskega društva Lira pa ga pozna
mo po uspehih na domačih in tujih 
odrih.« 

V E R A MEJAČ 

vsem jubilantom čestitam z 
iskreno željo, da se vsi skupaj 
ponovno srečamo naslednje leto 
ob naše prazniku in 10. obletnici 
obstoja doma«. Po predstavitvi 
vseh »petletnikov« je sledil šaljiv 
recital in petje ob kitari. Člani 
mladinskega aktiva doma so v 
ljudski noši pestrih program. Peli 
pa so tudi oskrbovanci sami. 

Ob tej priložnosti je izšla tudi 
nova številka našega Glasila, to 
pot malo drugače. Sestavili so jo 
člani mladinske organizacije Do
ma, ki so prevzeli uredništvo tega 
lista, mi pa bomo z njimi sodelo
vali. Razveseljivo je, da se je for
mirala osnovna organizacija zve
ze socialistične mladnine tudi v 
okviru našega doma. Zdaj šteje 
15 članov, začeli so v januarju 
letos in že imajo plan dela za vse 
leto na kulturnem in športnem 
področju ter še v drugih aktivno
stih. Tokrat je bil njihov drugi 
kulturni nastop, v športu pa so 
dejavni že dalj časa. Udeležili so 
se zimskih športnih iger socialnih 
zavodov Gorenjske, bili na tek
movanju v namiznem tenisu za 
pokal OO ZSMS in tekmovali na 
letnih igrah socialnih zavodov 
Slovenije v Murski Soboti. Pove
zujejo se torej z drugimi organi
zacijami mladine in tako zasto
pajo naš dom upokojencev v 
mladinskem okviru. Tudi na ta-
način je prišla k nam pomlad, z 
veseljem, smehom in soncem, 
kar je obet za res prijetnejše pri
hodnje dni. 

M . Lavrič 

»Pojo naj ljudje« 
V soboto, 16. junija, na predvečer pevskega tabora v Šentvidu, 

smo v Mostah že drugič lahko poslušali zborovsko petje v 
dvorani OŠ Moste. Organizatorji, K U D Moste, so se potrudili 
pri organizaciji nastopa kot tudi pri ureditvi prostora, ki je s 
svojo domačnostjo še povečal umetniški užitek. Morda bi kazalo 
le malo izolirati in podmazati vrata, da ne bi bilo slišati motečih 
glasov iz avle. 

S pestrim programom so se nam predstavili štirje zbori: gosti
telj M P Z iz Most; M P Z Valentin Kokalj z Visokega pri Kranju: 
M P Z Triglav iz Bukovice pri Novi Gorici in M P Z Fužinama 
Koroškem. 

Dostikrat je slišati mnenje, da zborovsko in večglasno petje 
nasploh nima kakšne posebne prihodnosti. To mnenje je bilo že s 
samim obiskom postavljeno na šibka tla. Zborovske in narodne 
pesmi imajo svojo težo, ki je ne bi smeli zanemarjati. Kdor poje 
v zboru, sam ve, koliko truda je vloženega v vsako pesem, da vsi 
kot celota uspejo. S tega stališča je zbor dostikrat tudi šola 
življenja. 

V ocenjevanje posameznih pesmi se ne bom spuščal. Mislim, 
da delim mnenje vseh prisotnih, če rečem, da so bili vsi zbori 
tehnično in umetniško na višini. Vsak zbor ima svoj način 
podajanja osrednje misli pesmi in težko je reči, kdo je boljši. 
Zato sem se raje posvetil izboru pesmi, ki smo jih slišali. 

Mislim, da bi moral vsak zbor pri nastopu v drugem kraju kot 
nekakšno legitimacijo predstaviti tudi nekaj pesmi, ki so značilne 
za okolje, iz katerega izhaja. S tem bi se Slovenci bolj spoznavali 
med seboj in veliko narodnega blaga bi ne šlo v pozabo. To 
pričakovanje je še najbolj izpolnil zbor T R I G L A V s pesmima 
Zdravljica (ugl. Premrl) in Ecce quomodo moritur Iustus 
(Glejte, kako umira pravični). Obe izražata trpljenje primor
skega človeka pod fašizmom, ki so ga verjetno vsaj nekateri 
pevci občutili tudi na lastni koži. Druga pesem kot renesančna 
skladba na prvi pogled sicer nima očitne zveze z narodnostnim 
čutenjem Primorcev, vendar je bila vseeno močan glasnik. Ko so 
namreč prepovedali slovenščino tudi v cerkvah, je odmevala v 
goriški stolnici na pogrebu velikega Slovenca, goriškega nad
škofa Sedeja. 

Najbolj je navdušil zbor Fužinar s Koroške, saj smo izploskali 
še nekaj dodatnih pesmi. Imel je zares pester program, saj je 
predstavil tudi pesmi treh drugih narodov. 

Mislim, da se pridružim večinskemu mnenju če rečem, naj bi 
ta nastop zborov v Mostah ne bi bil zadnji in upam, da bomo 
naslednje leto slišali še več nastopajočih. 

PETER L A H 

Uresničevanje sistema 
solidarnosti 

Utrjevanje in razvijanje socia
listične solidarnosti je stalna in 
prednostna aktivnost vseh druž
benih sil. Z razvijanjem solidar
nosti zagotavljamo sami sebi in 
drugim osnovno socialno varnost 
v primeru, ko nas prizadenejo 
elementarne nesreče. 

Vsi delovni ljudje in občani si 
letos odločneje in resneje kot 
kdaj koli poprej prizadevamo za 
gospodarsko stabilizacijo in v 
tem okviru za čimvečjo razbre
menitev gospodarstva vseh bre
men, ki niso nujna. 

N E K A T E R E AKTIVNOSTI , 
O C E N E T E R PRIPOROČILA, 
KI JIH JE SKUPŠČINA SRS 
S P R E J E L A 1982. L E T A SO ŠE 
V E D N O A K T U A L N I IN JIH 
V E L J A P O N O V N O IZPOSTA
VITI, ZLASTI ŠE: 

- Pri oblikovanju planov raz
voja družbenopolitičnih skupno
sti, SIS in drugih za obdobje 
1985-1990 naj bodo bolj kot do
slej upoštevane naloge in ukrepi 
za preprečevanje naravnih in 
drugih nesreč. Gre za praktično 
uresničevanje preventivnih ukre
pov kot n. pr.: uravnavanje vo
dnih režimov, spremembe saje
nja kmetijskih kultur, kjer so po
goste pozebe, kjer je žled ipd; 
potresno varna gradnja, gradbe
no tehnični in obrambno zaščitni 
ukrepi, prostorski in urbanistični 
plani itd. 

- Z bolj angažirano družbeno
politično akcijo, dejavnostjo za
družnih ter pospeševalnih kme
tijskih organizacij je potrebno 
nadaljevati s širjenjem zavarova
nja družbene iti zasebne lastnine, 
še posebej v kmetijstvu, ter do
sledno izvajati zavarovanje vseh 
družbenih objektov. 

- Vztrajati je potrebno pri rea
lizaciji že zastavljenih nalog za 
izgradnjo celovitega sistema pro
ti toči za vso Slovemjo, hkrati pa 
izpopolnjevati učinkovitost seda
njega sistema, na osnovi izkušenj 
ob lanskoletnih neurjih. 

- Nadaljevati je potrebno z 
ćblikovanjem stalnih zalog mate
rialnih sredstev za primere na
ravnih in drugih večjih nesreč, 
pri čemer je potrebno opozoriti, 
da se realna sredstva za priprave 
in delovanje civilne zaščite v zad
njih nekaj letih vse bolj zmanjšu
jejo, v težkem položaju so tudi 
depoji Rdečega križa Slovenije 
za primere naravnih nesreč. 

Priprave za delovanje v narav

nih in drugih nesrečih uresničuje 
Rdeči križ Slovenije - občinska 
organizacija Kamnik z izobraže
vanjem in vzgojo kadrov-obča-
nov za potrebe splošnega ljud
skega odpora in družbene samo
zaščite, s preverjanjem usposob
ljenosti in z utrjevanjem mate
rialne osnove za te aktivnosti. V 
tednu solidarnosti se bo uresni
čevalo z zakonom zaupano zbira
nje sredstev s prodajo znamkic 
solidarnosti. 

V letu 1984 se je v tečajih prve 
medicinske pomoči za prepreče
vanje nezgod in za dajanje pra
vilne prve medicinske pomoči 
poškodovanim ob prometni nez
godi usposobilo že 170 kandida
tov; za reševanje in nuđenje prve 
medicinske pomoči ob naravnih 
in drugih nezgodah: 

a) v tečajih za pomožne bolni
čarje 121 občanov; 

b) v tečaju za bolničarje enot 
C Z KS Šmarca in Duplica 14 
oseb; 

c) v 10 urnih programih dopol
nilnega usposabljanja enot PMP 
CZ, je obnovilo in utrdilo znanje 
preko 200 članov teh ekip. 

d) na občinskem preverjanju 
znanj enot prve medicinske po
moči (19. 5. 1984 je pridobljeno 
znanje preizkusilo kar 62 ekip in 
nekaj trojk. 

Prvouvrščena ekipa prve me
dicinske pomoči ĆZ krajevne 
skupnosti Črna in drugouvrščena 
ekipa »PMP« C Z krajevne skup
nosti Šmartno v Tuhinju boste 
sodelovali na republiškem tek
movanju ekip prve medicinske 
pomoči 16. junija v Novem me
stu. 

Akcija zbiranja oblačil, obu
tve, posteljnine in tekstilnih od
padkov, ki je bila 24. maja, je 
tudi neposreden uvod v teden so
lidarnosti. Prvotni namen in cilji 
akcij zbiranja oblačil in drugega 
blaga v minulih letih je bil pomoč 
žrtvam naravnih in drugih ne
sreč. 

Dobra organizacija zbiranja je 
RKS omogočila, da del zbranega 
blaga shrani za zaloge RKS za 
nuđenje pomoči ob naravnih in 
drugih hudih nesrečah. Lani je 
organizacija Rdečega križa v Ka
mniku podelila preko 700 kg 
oblačil in obutve, v treh primerih 
pa pomagala pri opremi bivalnih 
prostorov in drugo. Zaradi zao
strene ekonomske in socialnCsi-

tuacije menimo, da bodo letos 
potrebe še večje. Da bi zadostili 
tej obliki solidarnosti, smo prido
bili prostor za skladiščenje in de
po oblačil za potrebe občine Ka
mnik. 

V »tednu solidarnosti« ima 
posebno vrednoto 4. junij - dan 
krvodajalcev. 

V preteklem letu, ko smo v 
Sloveniji in v občini praznovali 
30-letnico prostovoljnega krvo
dajalstva se ja na to humano ak
cijo odzvalo 1.458 občanov in 
delovnih ljudi. V prvem polletju 
tega leta pa že 1.327 občanov in 
delovnih ljudi. 

Šestmesečno tekmovanje pio
nirjev mladih članov Rdečega 
križa in mladine, ki ga je razpisa
la skupščina RKS za pomoč sta
rejšim ljudem, invalidom in dru
gim pomoči potrebnim, je ne
dvomno koristno razvijanje čuta 
solidarnosti pri mladini. Vanjo je 
po prvih podatkih vključenih 6 
aktivov mladih članov Rdečega 
križa v osnovnih šolah občine 
Kamnik. Mladi člani Rdečega 
križa s konkretnimi akcijami in 
pomočjo pri drobnih vsakdanjih 
opravilih prispevajo k lepšemu in 
srečnejšemu življenju starejših 
ljudi. Tudi vsakdanji pogovor 
osamljenega starostnika napravi 
srečnejšega in bolj vedrega. 

V krajevnih organizacijah 
Rdečega križa v krajevnih skup
nostih razvijajo še vrsto drugih 
aktivnosti kot so: 

- letna srečanja starejših obča
nov, 

- sosedska pomoč ob začasni 
ali trajni nezmožnosti za delo; 

- organizacija enodnevnih 
izletov za sodelavce Rdečega kri
ža in druge v krajevni skupnosti. 

PREDSEDSTVO 
Obč. org. RKS Kamnik 

ŽENSKO 
FRIZERSTVO 
»BRANKA 
BRINOVEC« 
Kidričeva 24 
(Šutna) Kamnik 
Delovni čas: ponedeljek od 
11. do 18. ure; torek, sreda, 
četrtek in petek od 6. do 18. 
ure; sobota od 6. do 10. 
ure. 



Planinci OŠ Kamniškega bataljona 
iz Stranj praznujemo 30-letnico 
V mislih se preselimo v prve sep

tembrske dni, ko smo se spočiti in 
zagoreli spet sešli v šolskih klopeh. 
Treba je bilo pozabiti na počitniške 
norčije in se zavzeto lotiti učenja. 
Vabile so nas tudi številne pošolske 
dejavnosti, med katerimi ima pla
ninstvo dolgoletno tradicijo. Precej 
nas je takih, ki si želimo v naravi, 
ne samo iz knjig, spoznati našo do
movino, njene lepote in preteklost. 

Kaj je lepšega kot to, da izprosiš 
od staršev nekaj drobiža, si založiš 
nahrbtnik z najnujnejšim in greš z 
vrstniki na izlet v naš čudoviti gor
ski svet! Kaj vse se tam ponuja 
očem, ki znajo opazovati in srcu, ki 
zna prisluhniti. 

Obvestilo v oglasni omerici nas je 
vabilo na D A N P L A N I N C E V v 
K R M I . V poseben avtobus se nas je 
zgnetlo kar 76 in čeprav smo otroci 
sedeli starejšim v naročju, je bila 
vožnja prijetna, saj smo zapeli lepo 
število narodnih pesmi in se od srca 
nasmejali šalam. Dolina Krme je 
čudovita, po njej teče reka Radov-
na. K o smo izstopili, nam je skoraj 
zastal dih. Zastrmeli smo se v venec 
visokih gora, ki jih je preko noči 
pobelil sneg in so žarele v jutra
njem soncu. Kakšna lepota! 

Naše zanimanje je pritegnila 
POT S P O M I N O V N O B OBČINE 
D O M Ž A L E , ki je prav primerna 
za čas, ko so dnevi kratki, v višjih 
predelih pa že neugodne razmere. 

Naša mentorica nam je priskrbela 
50 knjižic V O D N I K O V in 15. ok
tobra smo krenili iz Moravč prek 
Limbarske gore, Golčaj, Doline do 
Trojan. Hodili smo med polji, sa
dovnjaki, po gozdovih in gredoč 
nabirali kostanj ter občudovali pi
sane jesenske barve. Čeprav smo 
hodili 7 ur, nismo čutili utrujenosti. 

6 .11 . smo šli v drugo smer - čez 
Ihan, Tabor, Trojico in se vračali iz 
Moravč. Pri vsakem spominskem 
obeležju smo se ustavili, prebrali 
imena padlih borcev in talcev, odti
snili žig in šli zamišljeni dalje. 19. 
11. nas je pot vodila iz Šmartnega 
prek Obrš, mimo Lukove bolnice 
do spomenika v Rudniku. Ob po
gledu na maketo bolnice nas je kar 
spreletelo ob misli, kaj vse so mora
li prestati naši borci. 

10. 12. smo prehodili že četrti del 
poti. Tako smo obiskali 17 spomin
skih obeležij in spoznali, koliko 
gorja so povzročili okupatorji in 
domači izdajalci. Na te stvari ne 
smemo nikoli pozabiti! 

8. 1. 1984 smo šli na spominski 
pohod v Dražgoše. Do Krope nas je 
pripeljal posebni avtobus. Razvrsti
li smo se v kolono med ostale poho-
dnike in šli počasi po zasneženi ce
sti, ki se je vila med gozdovi. Pogo
varjali smo se o dra/goški bitki. Že 
smo zagledali zastavo vrh Bičkove 
skale. Tekači v skupinah so nas pre
hitevali in onemoglega vlekli, da bi 

PucIJeva lepotlla 
V delu preurejene »prejemnice 

kemične čistilnice na Titovem 
trgu 8 (otvoritev je bila 31. mar
ca) so odprli oddelek za prodajo 
kemičnih izdelkov, namenjenih 
široki uporabi. Obiskovalci, ki či
stilnico obiščejo predvsem zaradi 
njenega prvotnega namena, ostr
mijo ob pogledu na lepe vitrine, 
v katerih so naložene raznobarv
ne plastične skodelice in stekle
nice vseh velikosti. 

»Najprej me vsak vpraša, če 
izdelke prodajamo. Ko jim pritr-
dim in povem, da so to naši novi 
proizvodi, vsi začudeno sprašuje
jo, ali sam izdelujem vse to. Se
veda sam, kdo pa bo delal name
sto mene?« se smeje sprašuje di
plomirani inženir tekstila France 
Pucelj, lastnik kemične čistilnice. 

»Ne vem, zakaj se ljudje čudi
jo, ko vidijo, da nekdo začne ne
kaj novega in si »,upa* ta svoj 
izdelek celo prodajati. Zakaj pa 
potem študiramo?! Če bi vsaj 
vsak stoti skušal koristno upora
biti svoje na fakulteti pridoblje
no znanje, nam ne bi bilo potreb
no toliko stvari uvažati.« 

Pucljeva čistilnica ima pet za
poslenih delavcev, dela imajo ve
liko, saj je to dejavnost, ki jo 
potrebuje vsako mesto. Vendar 
je delo v panogi, za katero je od 
strojev do osnovnega reproduk
cijskega materiala in vseh kemič
nih sestavin potreben uvoz, zelo 
tvegano, tudi samo obnavljanje 
proizvodnje je pri današnjih ce
nah težko. Inžinir Pucelj se je 
zato odločil, da bo začel z dopol
nilno dejavnostjo. 

- Kako ste prišli do ideje o 
izdelovanju kemičnih prepara
tov? 

»Že nekaj časa sem razmišljal 
o tem, da bi lokal, ki stoji v sredi
šču Kamnika, še malo bolje izko
ristil, ponudil Kamničanom še 
kaj več. Ker imam veliko veselje 
do kemije, sem se lani pozimi 
odločil, da bom poizkusil z izde

lavo preparatov za vsakdanjo ra
bo, ki bi nadomeščali uvožene 
izdelke.« 

In kateri so Pucljevi novi pro
izvodi: to so frizerski preparati za 
hladno trajno v dveh koncentra
cijah, fiksir šampon in lak za lase 
v litrskih in pollitrskih stekleni
cah. Posebno privlačen je kom
plet za hladno trajno, namenjen 
za domačo uporabo (preparat, 
fiksir in plastična vrečka za gla
vo), priložena so navodila, kako 
si trajno naredimo sami. Pri Puc-
lju izdelujejo tudi žele utrjevalec 
pričeske, ki ga mladi v zadnjem 
obdobju zelo cenijo (predvsem 
tisti s štrlečimi pank frizurami). 
Naprodaj je tudi preparat za ne
go rok (Kamilica-glicerin), kre
ma za po britju (TAB A C - alko
holni gel) in posebno sredstvo za 
osvežitev zraka, ki ga pbtresemo 
v pepelnik; vpija slab zrak in da
je prijetno aromo. 

Inženir Pucelj vse svoje izdel
ke izdeluje v Ljubljani, kjer ima 
nekaj ur dnevno v najemu labo
ratorij. Pravi, da surovine za iz
delke v glavnem dobi v Jugosla
viji, uvoz je minimalen. Delal je, 
pravi, bo toliko, kolikor bo lahko 
prodal v svoji trgovini, frizerjem 
pa bi lahko prodajal tudi po pov
zetju. Vsi izdelki so testiram na 
Zavodu za zdravstveno varstvo v 
Mariboru. 

ROMANA GRČAR 

P O P R A V E K 
V i l . številki Kamniškega ob

čana je v rubriki »kronika« prišlo 
do neljube pomote. Kaznivega 
dejanja tatvine, 17. marca v trgo
vini O N A - O N v Kamniku je 
osumljena mladoletna B. S. iz 
Kamnika in ne Marinka T. iz 
Podgorja, kot je bilo nehote po
motoma napisano. Za napako se 
opravičujemo. 

Posvet za sindikalne 
aktiviste 

Občinski sindikalni svet je sredi junija pripravil v Kulturnem 
domu na Duplici delovni posvet za sindikalne aktiviste osnov
nih organizacij ZSS in občinskega sveta ZSS. Dopoldne so 
udeležencem predstavili mednarodno politično situacijo in vo
jaško politične in gospodarske razmere. Pogovarjali so se o 
uresničevanju načrta za izvajanje dolgoročnega programa go
spodarske stabilizacije v občini ter o ukrepih in aktivnostih, ki 
se jih bomo v občini lotili po sprostitvi cen in pri razbremenje
vanju gospodarstva. 

V popoldanskem delu posveta, ki se ga je udeležil tudi 
predsednik republiških sindikatov Marjan Orožen, pa so se 
sindikalni aktivisti pogovorili o svojih nalogah v sedanjih druž
beno gospodarskih in političnih razmerah. 

vsi hkrati prišli na cilj. Nam se ni 
tako mudilo. Posedli smo v sončen 
robiček, kjer je sneg že skopnel in 
pomalicali. Nato smo se povzpeli na 
razgledno ploščad, od koder je bil 
prelep razgled po okolici. Spome
nik dražgoški bitki je res zanimiv, 
še posebno nas je pritegnila umet
nina Iva Šubica, ki prikazuje nasilje 
sovražnikov nad prebivalci. To si je 
vredno ogledati! 

Mladi planinci se vzgajamo in 
učimo tudi v P L A N I N S K I ŠOLI, 
kjer spoznavamo mnogo prepo-
trebnih stvari, ki nam bodo v življe
nju gotovo koristno služile. 

Vsak torek se nas je zbralo 27 v 
razredu tov. Golobove, naše men
torice. Vselej nam je pripravila za
nimivo temo, ki nam jo je približala 
s preprostimi besedami, spremljano 
z raznimi slikami, diapozitivi . . . 
Dobro smo spoznali, kakšen mora 
biti pravi planinec, kot je zapisano 
v P L A N I N S K E M K O D E K S U . 
Poznamo zaščitene rože in vemo, 
da ne smemo nobene utrgati. Sez
nanili smo se z živalstvom gorskega 
sveta, vemo, kako se naj opremimo 
in kakšna prehrana je najbolj pri
merna. Naučili smo se orientirati s 
kompasom in karto. Poznamo 
mnoge nevarnosti, ki prežijo v gor
skem svetu, pa tudi kako se jih 
varujemo. Vemo, da ima G R S 
mnogokrat zelo težko delo, ko re
šuje ponesrečene planince. Vsi smo 
uspešno opravili preizkus znanja in 
na občnem zboru PD Kamnik pre
jeli potrdila in značke PZS. 

Nekateri smo šli spet na spomin
ski pohod na STOL. Pot je bila 
izredno težavna zaradi debele snež
ne odeje, neprestano je snežilo, za
to smo bili vsi premočeni do kože. 
Kljub temu smo bili dobre volje in 
sklenili, da pojdemo drugo leto 
spet! 

25. 3. nas je šlo precej tudi na 
pohod N A P O R E Z E N . Naš voznik 
Tone, navajen gneče in ozkih cest, 
je bil tokrat zares zaskrbljen, ko se 
nas je zrinilo v avtobus kar 74. Ce

sta je bila tu in tam poledenela, a 
vendar nas je srečno pripeljal do 
Podbrda, od koder se je že vila po 
globokem snegu nepregledna kolo
na planincev vseh starosti. Naleta-
vale so drobne snežinke in megla je 
vedno bolj silila k tlom. Proti vrhu 
nas je bičal močan veter s snegom 
in megla se je tako zgostila, da drug 
drugega nismo videli na razdaljo 
nekaj metrov. S težavo smo se v 
veliki gneči prerinili do okenca, 
kjer smo dobili topel čaj, žig in 
nekateri že zlati znak za šestkratni 
pohod. Potrebna je bila skrajna 
previdnost, da se ne bi kdo izgubil. 
Vsi smo se srečno prebili do bolniš
nice Franja, kjer nas je čakal avto
bus. Spet smo peli in kar prehitro se 
je bilo treba posloviti. 

A ne za dolgo. 21.4. smo se sešli 
na trimskem pohodu Dobeno-Ra-
šica-Mengeška koča. Imeli smo ču
dovit sončen dan. Gozdovi so že bili 
odeti v sveže zelenje in oglašala se 
je kukavica. Pot je izredno prijetna. 
Z učenci iz Zgornjega Tuhinja, ki 
so se nam že večkrat pridružili, se 
lepo razumemo. Posebno všeč nam 
je bilo na Rašici, ko smo se povzpe
li na 16 m visok razgledni stolp. Kar 
malo nas je bilo strah, saj je pod 
našo težo kar nekoliko nihal. Na 
Mengeški koči smo dobili čaj in 
zaslužene trimske značke. Organi
zatorji so nas sprejeli z navduše
njem, saj nas je bilo 50. Tako pri
jetnega izleta si še želimo! 

Za zaključek smo naredili še spo
minski posnetek in kar neradi smo 
se vrnili v vsakdanjost. 

Nekaj nas je i lo 13. 5. na spo
minski pohod N A BLEGOŠ. 

Planinci sosednjih šol, pridružite 
se nam! 

Uživajte z nami lepote narave, s 
hojo utrjujete svoje zdravje in laže 
boste premagovali vsakodnevne te
žave. Tako delamo mi že 30 let in z 
nami naša mentorja - Marija in 
Vlado Golob. 
Pionirji planinci OŠ K A M N . B A T . 

S T R A N J E 

ZD Domžale 
TOZD ZV Kamnik 
obvešča prebivalce Tuhinjske doline, da je zobozdravstvena 
ambulanta v Lazah pričela z rednim delom v ponedeljek, 25. 
junija 1984. 
Delovni čas: 
ponedeljek od 13. do 19. ure 
torek in sreda od 7. do 13. ure 
četrtek od 7. do 19. ure 
petek od 7. do 13. ure 

Slovenija papir 
Rudnik kaolina in kalcita Kamnik 
Obvestilo! 
Obveščamo vse, ki ste bili kadarkoli zaposleni v 
Rudniku kaolina in kalcita Kamnik - na Obratu 
Jama, na delih, kjer se zavarovalna doba šteje s 
povečanjem, da je za ta dela priznana nova - višja 
stopnja benefikacije, katera se upošteva od 16. 5. 
1945 dalje. 
Vse upokojence Rudnika, ki so delali v jami oz. 
njihove družinske člane, ki prejemajo pokojnino 
obveščamo, da lahko pri Skupnosti pokojninskega 
in invalidskega zavarovanja vložijo zahtevek za 
ponovno odmero pokojnine, vendar morajo to 
storiti do 30. 6. 1984, ker po tem roku ne bo več 
možno uveljavljati dobe nad polno pokojninsko dobo 
(40 let). 

Potrdilo o povečani zavarovalni dobi in zahtevek za 
ponovno odmero pokojnine lahko dobite v mesecu 
juniju 1984 v kadrovski službi Rudnika. Upokojenci 
oz. njihovi družinski člani naj prinesejo s seboj 
odločbo o priznani pokojnini. 

ZAHVALA 
Po kratki in hudi bolezni nas 
je v 81. letu starosti zapustil 

naš ljubljeni mož in oče 

IVAN BEVC 
bivši gostilničar iz Kamnika 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
sosedom, ki so nam pisno in ustno izrazili sožalje, 

darovali cvetje in ga številno pospremili na zadnji poti. 
Iskrena zahvala g. dekanu za lepo opravljen obred, 

pevcem in izvajalcu Tišine. Vsem, prav vsem, še enkrat 
srčna hvala. 

Žalujoči: žena Minka, sin Marjan, hčerki Ivica in Marja 
z družinami 

Kamnik, maja 1984 

ZAHVALA 

Ob smrti naše mame, babice 
in prababice 

IVANKE 
ŽELEZNIK 

iz Kamnika 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in sose
dom za izrečeno sožalje, poklonjeno cvetje in spremstvo na 
njeni zadnji poti. Iskrena hvala pevcem za zapete žalostin-
ke, g. župniku za pogrebni obred in tovarišu Modicu za 

poslovilne besede ob odprtem grobu. 

Žalujoči: vsi njeni 

ZAHVALA 
V 86. letu starosti nas je 
zapustil naš dragi mož, 

ata in stari ata 

LUKA 
VRHOVNIK 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
pevcem, gasilcem, sodelavcem DO Titan in DO Menina 
za izraze sožalja, poklonjene vence in cvetje ter sprem
stvo na njegovi zadnji poti. Posebno se zahvaljujemo so
sedom za pomoč, g. župniku za opravljen poslovilni 
obred, tovarišu Janezu Pregledu za pogrebni nagovor in 

dr. Kralju st. za zdravniško pomoč. 

Žalujoči: vsi njegovi 
Tunjice, Kamnik, Bremen, maja 1984 

ZAHVALA 
V 92. letu starosti nas je 13. junija 1984 

za vedno zapustila naša draga mama, babica, prababica, 
sestra in teta 

MARIJA BOBNAR 
Moste 45/b 

Iskrena hvala vsem, ki ste nam izrekli ustno in pisno 
sožalje, mami poklonili cvetje in jo pospremili na zadnji 
poti. Posebna zahvala prijateljem, DO Kočna, Svit in 
Agrostroj, pevcem, govorniku tovarišu Borcu, praporšča

kom in g. župniku za opravljen obred. 

Žalujoči: vsi njeni 

Moste, Smlednik, Boštanj na Dolenjskem, junija 1984 

ZAHVALA 
Po dolgotrajni in težki bolezni 
nas je za vedno zapustila naša 

draga žena, mama, stara 
mama in prababica 

TEREZIJA 
ŽELEZNIKAR 

iz Tunjic 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem, posebno pa sosedom za pomoč, izrečena soža
lja, podarjeno cvetje in številno spremstvo na njeni zad
nji poti. Iskrena hvala dr. Kralju za zdravljenje in sestra
ma Jani in Anici iz Z D Kamnik za nego in nesebično 
pomoč med njeno boleznijo. Zahvaljujemo se tudi g. 
župniku za lepo opravljen obred ter pevcem. Vsem še 

enkrat iskrena hvala. 
Žalujoči: mož Peter, sinova Peter in Jože z družinama 

ter drugi sorodniki 
Tunjice, junij 1984 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta in starega 

očeta 

LOJZETA RITONJA 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste se poslovili od nje
ga, mu prinesli cvetje in nam izrazili sožalje. Hvala go
vorniku za tople besede ob odprtem grobu. Posebna hva
la patronažnima sestrama Heleni in Maji, dr. Sedlaku in 

sosedom za skrb in pomoč v času njegove bolezni. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Kamnik, Ljubljana, maja 1984 



Tudi OK Kamnik B v II. SOL 

Pela etapa 40. mednarodne kolesarske dirke »Po Jugoslaviji«, 18. junija 1984, je potekala od 
Kranja do Ljubljane. Kolesarje je pot vodila skozi naše mesto, kjer so jih navdušeno bodrili številni 
ljubitelji tega športa (na sliki). Na 98 km dolgi progi je sodelovalo 85 kolesarjev, povprečna hitrost 
45,730 km na uro. Zmaga je bila že skoraj v rokah Marka Cudermana. izvrstnega sprinterja, toda 25 
m pred ciljem ga je prehitel 22-letni sovjetski reprezentant Sergej Cpak iz Alme A te; tretji je bil 
Popp (A vstrija) in 4. Primož Čerin (Jugoslavija). V. M. 

V jamah Karpatov 
Od 27. aprila do 6. maja je Jamar

ski klub Kamnik organiziral skupaj s 
Kranjčani odpravo v Romunijo, toč
neje v Karpate. Romunijo smo izbrali 
predvsem zato, ker je to dežela, o 
kateri se pri nas zelo malo ve. Tudi o 
jamarstvu nI skoraj nobenega gradiva. 
Vedeli smo le, da je na območja Kar
patov več velikih vodoravnih jam. 
Točnega plana in cilja nismo mogli 
narediti, saj smo se maran sproti pri
lagajati situacijam na pod. Okvirno 
smo izbrali nekaj jam v okolici Caran-
sebeša. Na pot smo odrinili s klubskim 
kombijem, ki je bil it nekajkrat 
preizkusen na dolgih potovanjih in se 
je vedno dobro izkazal. Vso hrano za 
17 članov smo peljali s seboj, saj srn« 
zvedeli, da se tam nekatera živila (me
so, kruh, juhe) težje dobi. Kasneje se 
je izkazalo, da smo ravnali pravilno. 

Po cesti Zagreb-Beograd in dalje 
preko Pančeva smo prišli do mejnega 
prehoda Bela Crkva. Nadaljnjo pot 
smo načrtovali ob Derdapski ožini na 
romunski strani Donave. A sredi poti, 
približno 30 km, so nas ustavili milič
niki in nas obrnili nazaj, ker je cesta 
»v zelo slabem stanju«. Na zemljevi
du je sicer označena z asfaltom. Tako 
smo morali riaš plan poti spremeniti in 
obiti Đerdap. Nadaljevali smo proti 
zahodu južnih Karpatov. Nobena po
sebnost ni bila več, ko smo srečevali 
ob prehodu vasi kontrolne zapornice z 
vojaki. Večinoma so nas po pregledu 
dokumentov hitro spustili dalje. 

V vasi Karasava smo se prvič srečali 
z romunskimi jamarji. Pokazali so 
nam vhod v izredno markantno jamo 
Pestero Lilieciolor (Netopirjeva). 
Vhod je sredi stene, velik 6x 10 m, do 
njega je treba preplezati približno 10 
m stene. Pod vhodom je čudovita so
teska z reko iz Karpatov. Jama je lepo 
prehoden ovalen rov/Id se po kakih 
850 metrih konča z ozko pasažo. Po
sebnost te jame so velike kolonije ne
topirjev. Po več kot sto jih je obešenih 
na stropu. Ko smo se pogovarjali z 
jamarji iz Romunije, smo ugotovili, da 
imajo sicer veliko zanesenjakov, ven* 
dar je oprema, ki jo imamo mi, za 
njihove razmere praktično nedostop
na. Vsa oprema, ki jo imajo, je klubska. 

Sest kilometrov stran smo si ogle
dali drugo veliko jamo Pestero Co-
mamic. Jama je izredno lepo zasigan 
delno vodni, delno suh rov, ki je dolg 
3500 metrov. Vodoravni rov je pod 
hribom, tako da je vhod v eni dolini 
ob izviru reke, izhod pa v drugi dolini 
pri ponoru. Celotno jamo je možno 
obiskati le ob nizkem vodostaju. V 
jami smo se srečali z vsemi kraškimi 
pojavi: od ponvic, zaves, helaktitov in 
.sige. Velike dvorane imajo ilovnato 
dno in so lahko prehodne. 

Pot nas je vodila dalje do severnega 
dela države. Vozili smo počasi in pre
vidno, saj ceste niso vzdrževane, in 
velike luknje (10 cm) na poti niso nič 
posebnega. A namesto da bi krpali 
luknje na cesti, raje popravljajo odtr
gana kolesa in krpajo pnevmatike. 
Ustavili smo se v Hunedoari, kjer smo 
si ogledali veličasten, še povsem ohra
njen grad očeta Kralja Matjaža. Tako 
lepega in velikega gradu še ni nihče od 
nas videl. Dostop v grad je možen le 
prek »viadukta« z dvižnim mostom in 
reko spodaj. Hunedoara je obenem 
železarski center Romunije. Pot se 
nam je ta dan zaključila blizu Cluja. 
Kot običajno smo prenočili ob cesti v 
šotorih. Ko smo obiskali CluKjamar-
ski center države, smo videflfrojstno 
hišo Kralja Matjaža in njegoTveliča-
sten spomenik. Zanimiv je bil tudi 
etnografski muzej. Nabavili smo bone 
za bencin, ki je za tujce po 2,5 marke. 
Iz Cluja smo se obrnili južno v ponov

no prečenje Karpatov. Karpati so ve
liko gorovje, večinoma poraslo. Nekaj 
vrhov doseže višino do 2500 metrov. 
Postanek v mestu Sighišoari je bil za
nimiv zaradi obiska znamenitega gra
du - utrdbe, v kateri je živel grof 
Dracula. V rojstni hiši je muzej z zna
čilnimi bodali, topovi in ostalim sred
njeveškim orožjem. 

Nadaljujemo pot proti Brasovu. T i 
pično vzhodnjaško mesto, z nekaj ho
teli, markantno mestno hišo in znano 
črno cerkvijo. Presenečeni smo bili ob 
pogledih na gradbišča, saj so ženske 
povsem enakopravne moškim pri delu 
z mešalci, pri prenosu kvadrovcev ali 
samokolnici. 

zadnje leje ter prestopimo mejo pre
ko jezu Đerdap. Pot nazaj nas vodi 
preko Požarevca, Beograda in Slavo
nije domov. V desetih dneh smo pre
vozili 3200 km po izredno slabih ce
stah. Spoznali smo prijateljsko drža
vo, o kateri sedaj vemo mnogo več, 
kot prej. Povabili smo romunske ja
marje na naš Kras, da bi jim vrnili 
topel sprejem. Posneli smo veliko dia
pozitivov, s katerimi bomo prikazali 
malo znano deželo tudi Slovencem. 
Vse stroške odprave smo financirali 
člani sami. Karpati so nam postali 
bližji, naša dežela pa dragocenejša in 
lepša. 

D. D 

Brasov je tik pod gorami in spomi
nja na katero od naših gorenjskih sre
dišč. Preko Predeala - prelaza, smo 
dobro vozili kljub višini 1000 m. Pre-
deal je smučarsko središče države, 
kjer so zgrajeni sodobni hoteli, vlečni
ce in zakrpane ceste. Malo niže proti 
jugu države smo se srečali s pravimi 
Romi. Njihov tabor je kakih 15 šoto
rov (okroglih), vozovi, konji, odprta 
ognjišča i n . . . še najlepša je podob
nost z western filmi. Zapuščamo Kar
pate (kjer je večinoma listnat gozd) in 
dospemo do Tirgovišta. Odločili smo 
se obiskati toplice Vulkana Bai. Ne
malo smo bili presenečeni, ko smo 
prišli do 20 km oddaljene vasi in ugo
tovili, da toplic ni. Na zemljevidu so 
pač ostale označene iz časov,'ko so Še 
bile. Kdaj je to bilo, pa niti stari ljudje 
niso pomnili. Odločili smo se, da ne 
bomo več verjeli avtokartam Romu
nije. Prenočili-smo v vasi Cuza Voda. 
Mirna, lepo urejena obcestna vas nas 
je premamila, da smo postavili tabor 
preblizu naselja. Ponoči so nas obi
skali tatovi in nas »osvobodili« za ne
kaj aparatov. Noč pred Bukarešto 
nam bo ostala še dolgo v spominu. 
Zjutraj smo prišli v glavno mesto dr
žave. Najbolj smo se začudili promet
nemu režimu. Ob prometnih konicah 
vozijo trolejbusi kar z odprtimi vrati. 
Približno 15 ljudi se tako več pelje in 
to kar na spodnji stopnici. Pogoj je le 
ta, da imajo moč v rokah. Obiskali 
smo našega veleposlanika tovariša Či-
poviča. Posebno lep je hotel Inter-
kontinental, kjer se dobe boni za gori
vo in informacije. Po avtocesti (edini 
v državi) se odpeljemo v 130 km od
daljeni Pitesti. Na avtocesti je veliko 
zanimivih »srečanj« s kolesarji, psi, 
ovcami, pešci, traktoristi... Kje bi si
cer vsi ti potovali, če bi bila cesta 
ograjena kot je pri nas. Na vdorne 
jame na cesti smo se že dobro navadili 
in vozili smo previdno. V mestu Pite
sti prvič stopimo v vrsto in kupimo 2 
kg kruha. Se najbolj spominja na naš 
rženi hlebček, ki je zelo zdravilen. V 
Craiovi in Turn Severinu zapravimo 

Jugoslovanski 
taborniški 
partizanski 
mnogoboj 

Zveza tabornikov Slovenije in 
Odred bistriških gamsov sta pod po
kroviteljstvom Skupščine občine Ka
mnik letošnja organizatorja državne
ga prvenstva tabornikov v orientaciji 
- JTPM 

JTPM se začne 1. julija 1984 z 
otvoritvijo ob 20.00 uri pri Zavodu za 
usposabljanje invalidne mladine v 
Kmaniku. Takmovanje traja štiri dni. 
V tem času tekmovalci rešujejo teste 
iz SLO, življenja v naravi, tradicij 
NOB, varstva narave, orientacije, to
pografije, zgodovine taborništva... V 
dveh dneh morajo tokmovalci preho
diti s pomočjo topografske karte in 
komapasa progo dolgo 35 kilometrov. 
Na progi pa rešujejo naloge iz topo
grafije in orientacije; risanje skice po
ti, skice minskega polja, s-ice terena, 
profil terena, prehod minskega polja, 
bivakiranje preko noči v naravi, pri
prava toplega obroka v naravi. 

Samo tekmovanje je zelo zanimivo 
in zahtevno in od tekmovalcev zahte
va najboljšo pripravljenost. Tega tek
movanja se bodo udeležile samo naj
boljše republiške ekipe iz vseh naših 
republik in pokrajin. 

Poleg tekmovalnega dela smo za 
naše goste iz vse Jugoslavije pripravili 
še izlet na Veliko planino, ogled me
sta Kamnik in okolice, družabni večer 
s plesom in družabne igre s tematiko 
iz taborniškega življenja. 

Tekomvanje se bo zaključilo na 
Dan borca - 4. julija s proslavo in 
podelitvijo pokalov, ki bo ob »0.00 
uri ob otvoritvi spomenika v Parmovi 
ulici. 

S. D. 

V prihodnji tekmovalni sezoni 
1984/85 si bodo tudi kamniški mladi 
odbojkarjl, predvsem mlajši mladinci, 
v il. slovenski odbojkarski ligi - Za
hod lahko nabirali v odbojkarskem 
športu tako zelo potrebne tekmovalne 
izkušnje. 

To kar so storili že skoraj vsi kvali
tetnejši slovenski odbojkarski kolek
tivi, ki tekmujejo z B-oz. mladimi eki
pami v II. SOL, je sedaj uspelo tudi 
Kamničanom. V soboto 9. junija so si 
na kvalifikacijskem turnirju v Kamni
ku poleg O K Bleda B (ki je tudi že 
dosedaj igral v II. SOL) priborili ta 
status in sicer z gladko zmago nad 
novomeškim »Pionirjem B«, medtem, 
ko so z Bledom tekmo izgubili (3:2). 
Za kamniško B vrsto so igrali pod 
vodstvom požrtvovalnega trenerja Ja
neza Skorjanca tile igralci: France 
Strajhar, Grega Podobnik, Breščak, 
Milan Grkman, Matej Skorjanc, 
France Korošec, Uroš Andič, Igor 
Grošelj, Matjaž Krošelj, Bogo Gorše 
in Janez Štele. 

Mladi odbojkarjl 
v slovenskem vrhu 

Kamniški mlajši mladinci (letniki 
1966 in mlajši) so si letos že tretje leto 
zapored z osvojenim prvim mestom 

Lokostrelski trim 
Večkrat sem si zaželel, ko sem 

spremljal različna tekmovanja, da bi 
se poskusil v tej ali oni športni disci
plini, ki ne sodi v okvir klasičnih špor
tov. 

No, v soboto nam je to željo izpol
nil Lokostrelski klub iz Kamnika: 
izredno prijazni člani kluba so nam 
posvetili celo soboto. Dopoldan so bi
le instrukcije in trening, popoldan pa 
so organizirali pravo lokostrelsko tek
mo za rekreativce. Tekma za praktič
ne nagrade je bila huda, saj je sama 
tekma trajala polne tri ure in še do
bro, da člani kluba niso pozabili na 
našo lakoto in žejo. 

V imenu udeležencev lokostrelske
ga dneva bi se rad zahvalil članom L K 
Kamnik za odlično organizirano loko
strelsko soboto, z željo, da to ni bilo 
zadnjič. 

Ž. M . 

Planinski trim 
pohod 

V nedeljo, 10. junija je bil v organi
zaciji Z T K O Kamnik in izvedbi Pla
ninskega društva Kamnik prvi letošnji 
planinski trimski pohod. V lepem, 
sončnem jutru so pohodniki krenili iz 
Stahovice čez praprotno in mimo Sve
tega Primoža na Sušave, kjer je bil 
krajši počitek, tako, da so si nabrali 
moči za preostali del poti do Domžal
skega doma. Tam je bil daljši počitek 
in žigosanje kartončkov. Nato so si 
pohodniki ogledali poletanje zmajar-
jev in so ustavili pri Veternicah. Prava 
sramota je, kaj obiskovalci Velike 
planine delajo s to našo naravno zna
menitostjo. Dno jame, ki je še do 
nedavna služilo kot skladišče pitne 
vode - snega - za velikoplaninske 
planšarje, je polno smeti, polivinila-
stih vrečk, razbitih stekelnic, praznih 
konzerv in druge nesnage, ki jo obča
sni prebivalci Velike planine vneto 
mečejo noter. Se veliko manjka, da bi 
lahko govorili o primerni kulturni 
stopnji vseh obiskovalcev Velike pla
nine. - Po postanku so pohodniki kre
nili čez Konjščico na Dol in se nato 
spustili na Kopišča. 

BOJČ 

Letno taborjenje 
kamniških 
tabornikov 

Tudi med letošnjimi počitnicami 
bomo kamniški taborniki za svoje čla
ne pripravili letno taborjenje v Bohi
nju. 

Svoje šotorišče bomo razpeli že 13. 
julija. Takrat bodo taborili naši T A 
BORNIKI in T A B O R N I C E . Njihov 
program bo potekal po sledečih vse
binskih področjih: risanje skice terena 
in skice poti, dvodnevno bivakiranje v 
naravi, osvajanje veščin ih taborniških 
zvezd, življenje in prehranjevanje v 
naravi, družabno življenje in družab
ne igre. 

Naše tabornike in tabornice bodo 
23. julija zamenjali M E D V E D K I in 
ČEBELICE. Njihov program na ta
borjenju ne bo tako zahteven, saj bo 
glavni del programa za MČ igra in 
družabno življenje. 

Po taborjenju naših najmlajših ta
bornikov pa pridejo na vrsto še starej
ši člani taborniške organizacije -
K L U B O V C I . Njihov tabor se začne 
2. avgusta in se konča 6. avgusta. To 
taborjenje bo v obliki družinskega ta
borjenja, program pa bo svobodne 
narave. 

Vsi upamo, da bodo naša taborje
nja uspela. Da bodo vsi taboreči 
odnesli veliko novega znanja in izku
šenj, ki so danes vsakemu zelo po
trebna v življenju. 

S. D. 

na slovenskem polfinalu oz. finalu 
ljubljansko-novomeškega področja z 
zmagama nad Brezovico in Pionirjem 
(Novo mesto), pridobili pravico sode
lovati v slovenskem finalu. Na tem 
turnirju, ki je bil 2. junija v novi veliki 
dvorani na Galjevici v Ljubljani, so 
bili tudi letos, tako kot lani tretji. 
Vendar s to bistveno razliko, da so 
obe tekmi, tako s slovenskimi prvaki 
O K Stavbarjem iz Maribora, kot tudi 
s prvakom Gorcnjsko-primorskega 
področja Salonitom iz Kanala, le te
sno izgubili s 3:2, pri čemer so zlasti s 
Salonitom klonili šele po pravzaprav 
že dobljeni tekmi, ko so po vodstvu v 
nizih z 2: 0 in v tretjem nizu s 15:14 
nato ta niz izgubili z 18:16 in nato po 
veliki borbi žal še naslednja dva. 

Tudi v tekmi proti Stavbarju so Ka-
mničani povedli v nizih z 1:0, pa po
tem 2:1, na koncu pa so jim žal v 
desetem nizu napornega igranja pošle 
moči in republiški naslov je šel tudi 
tokrat na Štajersko, saj so Mariborča
ni premagali tudi drugouvrščene Ka-
nalce s 3:0. Oba tako tesna izida sta 
Kamničanom, ki so igrali v postavi: 
Aleš Skorjanc, Grega Hribar, Janez 
Slabajna, Matej Skorjanc, France Ko
rošec, Uroš Andič, Bogo Gorše in 
Janez Štele, lahko velika vzpodbuda 
za nadaljnje še zavzetejše delo, saj so 
končno po dolgih letih v tej kategoriji 
zopet dosegli sam vrh slovenske kvali
tete. Ob tem uspehu gredo tudi vse 
čestitke njihovemu trenerju Janezu 
Skorjancu. 

Skoraj enako dobro so se letos 
odrezali tudi starejši mladinci O K Ka
mnika (do letnika 1965), ki so pravta-
ko na področnem prvenstvu premaga
li Partizana, Narodni dom (2:0) in 
Pionirja (Novo mesto) z 2:1. 27. maja 
so se tako v Ljubljani (na Galjevici) 

tudi oni pomerili v finalu SRS, kjer so 
s solidno igro izgubili obe tekmi s 
Stavbarjem iz Maribora in Salonitom 
s 3:1 in tako osvojili bronasto plaketo 
OZS in zasedli častno tretje mesto v 
republiki za leto 1984. Pri star. mla
dincih so za O K Kamnik igrali: Hribar 
Peter in Gregor, Matjan Marko in 
Mitja, Skorjanc Aleš in Matej, Obol-
nar Franci, Janez Slabajna in Igor 
Grošelj. 

Kot udeleženec v prometni 
nesreči v nedeljo, 13. maja 
1984 v križišču pri Bevcn 
med zeleno zastavo 101 jugo 
M 45 rumene barve, napro
šam očividce, da se dobrohot
no oglasijo na naslov: Anžin, 
Bakovniška 15, Kamnik. 

GLASBENA 
ŠOLA 
KAMNIK 
vpisuje učence v oddelek 
predšolske glasbene vzgo
je, balet, godala, pihala in 
trobila in v 1. razred nauka 
o glasbi. 

Rok za vpis je 8 dni po 
objavi razpisa. 

Komisija za delovna razmerja pri 

Elektroelement n. sol. o. 
Izlake TOZD Svit n. sol. o. 
Kamnik 
objavlja prosta dela in naloge 

samostojni razvijalec orodij 
Pogoji: 
- strojni ing. konstruktor 
- tri leta delovnih izkušenj 
- tr imesečno poskusno delo 
Mesečni OD okoli 36.000 dinarjev. Delo skle
nemo za nedoločen čas . 
Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj 
kandidati pošiljajo v osmih dneh po objavi na 
naslov: Splošna služba TOZD Svit Kamnik Ba-
kovnik 4/a. 
Kandidate bomo o izbiri obvestili v 15 dneh po 
prenehanju zbiranja prijav. 

Teniški lopar namesto 
smuči 

Vse kaže, da bo pokal Hitachi dobil 
v Kamniku svojo domovinsko pravi
co, saj je letos privabil precejšnje šte
vilo znanih smučarjev, smučarskih de
lavcev in novinarjev. Turnir je pripra
vil Teniški klub Kamnik, za okrepčflo 
pa je poskrbel Kvarner Enpres. Če
prav se je vreme kisalo in je dež od 
časa do časa pregnal igralce, je bilo na 
igriščih od jutra do poznega popol
dneva živahno. Kmalu je Mio ugotov
ljeno (komentar poznavalcev!), da 
Križaj, Franko, Karah, Utega, Vasja 
Baje, Cerkovnik, Ton« Vogrinec in še 
kdo tudi i loparji v rokah niso kar 
tako. Največji mojster je bil nedvo
mno Vogrinec, Id je osvojil drugo me
sto, Cerkovnik pa je pristal na tret
jem. Nuša Tome se je korajžno spo
padla s Frankom in izgubita, čeprav je 
Anja Zavadtav držala pesti zanjo. 

Med dvema nalivoma mi je uspelo 
pridobiti Bojana Križaja za kratek 
razgovor o tenisu. Slavni Tof je asisti
ra! in se pri tem škodoželjno muzal, 
saj je bila moja zadrega več kot očitna 
in mi nikakor ni uspelo, da bi si nadela 
izraz izkušenega novinarja. Križaj je 
bil na vsak način boljša polovica, saj 
je raznih intervjujev navajen in polo
žaj že dodobra obvlada. Potem je 
priznal, da mu bakchand dela težave 
(le komu jih ne!) in da se je tenisa 
naučil sam. Ko sem že začela tarnati o 
»prenaseljenosti« kamniških igrišč, 
me je brž potolažil, češ, v Tržiču je 
eno samo igrišče in še to zasebno. 
Torej je bilo treba spremeniti temo in 
potem je sledila ugotovitev, da je Cer
kovnik najboljši igralec tenisa med 
smučarji (in Križaj najboljši smučar 
med igralci tenisa - op. p.). Bojan se 
je razživcl ob naštevanju stranskih 
športov in med njimi sta najpomemb
nejša nogomet in motociklizem. Ob 
tem je Tof pripomnil, da dirka tudi z 
avtomobilom, kadar ga priganja čas. 
Ko sem omenila aerobiko in jogging, 
se je Križaj malce posmehnil, češ, to 
je za prave rekreativce in pripomnil, 
da s s tem ukvarja njegova žena. 

Ravno tiste dni sta se Lendl in Mc 

Enroe kosala za lovoriko Francije in 
Bojan je povsem prepričano zatrdil, 
da je zmaga gotovo v rokah Mc Enroa 
in tokrat izgubil. 

Spet se je ulil dež in Križaj je izginil 
pod streho, Franko je vztrajal na igri
šču, naš Fred Keršič pa je strašno 
mrko gledal, ker ga je Cerkovnik 
gladko premagal. Tako je to izgleda
lo. Bilo je zares zanimivo in upajmo* 
da bo naslednje leto več Kamničanov 
prišlo pogledat, kako naši smučarski 
asi obvladajo teniške veščine. 
R E Z U L T A T I : ČETRTFINALE: 
Gaser : Gašperšič -9 :2 ; Godec: Ula-

fa - 9:7; Keršič : Cerkovnik - 6:9; 
kodlar : Vogrinec - 6:9 

P O L F I N A L E : Gaser : Godec - 9:5; 
Vogrinec : Cerkovnik -9 :1 
F I N A L E : Gaser : Vogrinec - 9:7 

V tolažilni skupini je zmagal Bene-
dik, ki je premagal Vasjo Bajca z 9:6. 

ILUŠ H . 

_lM Kamniški občan 

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo 
občinske konference SZDL 
Kamnik - Kamniški občan 
je aprila 1981 ob 20-letnici 
izhajanja prejel srebrni 
znak OF - Ufeja uredniški 
odbor - glavna in odgovor
na urednica Jana Taškar -
tehnični urednik Franc Mi -
hevc - strokovna sodelavka 
Vera Mejač - Izhaja dvakrat 
mesečno - Naslov uredniš
tva: Kamnik, Tomšičeva 2, 
telefon 831-311 - tekoči ra
čun pri OK SZDL 50140-
678-57039 - Kamniški ob
čan - Rokopisov in foto
grafij ne vračamo - Tiska 
CGP Delo v Ljubljani. 


